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30.12.2023 o 10.00 hod. v telocvični 
spojenej školy 
Stolnotenisový turnaj - Memoriál 
Emila Dovalovszkého 
Registrácia od 9.00 hod.

18.1.2024 o 18.00 hod. v Inovatechu 
Operettől a kabaréig - novoročný 
galavečer 
Vstupné: 16 €. Predaj vstupeniek na 
recepcii Inovatechu.

25.1.2024 o 18.30 hod. v Inovatechu 
Veselé paničky Windsorské - 
divadelná komédia 
Vstupné: 17 € v predpredaji, 18 € na 
mieste. Predaj vstupeniek cez MaxiTicket 
a na recepcii Inovatechu.
27.1.2024 o 19.00 hod. v jedálni vysokej 
školy 
Jubilejný 70. Ples rodičov ZŠ s MŠ 
Sándora Petőfiho 
Do tanca hrá TOMMY BAND a DJ Peter 
Győri. 
Vstupné: 35 € 
Sponzorské vstupenky: 10 € a 20 €. 
Vstupenky sú v predpredaji do 
20.1.2024 na riaditeľstve školy a v 
predajni potravín u p. Kováčovej na 
Hviezdoslavovej ulici.

9.2.2024 o 18.00 hod. v Inovatechu 
Studňa lásky - muzikál 
Vstupné: 18 €. Predaj vstupeniek cez 
MaxiTicket a na recepcii Inovatechu

24.2.2024 o 19.00 hod. v jedálni vysokej 
školy 
XVI. Hasičský ples 
Do tanca hrá skupina Gin Tonic. 
Vstupné: 35 € (večera, káva, ovocie,  
zákusky, slané pečivo, kapustnica) 
Predaj vstupeniek u Romana Sablera,  
t.č. 0903 214 325

Unavili sme sa. Bolo veľa práce a úloh 
čakajúcich na splnenie. Bojovali sme s cho-
robami, s výzvami, a teraz prišiel čas, aby 
sme ohliadnuc sa na končiaci rok urobili 
si inventúru. Som pokojný. Pokojný, lebo 
s čistou dušou, so vztýčenou hlavou mô-
žem byť v očakávaní Vianoc. Mám pocit, 
že som urobil všetko, čo som urobiť mohol, 
všetko, na čo dostačovala moja sila a moje 
vedomosti. Pre tento pocit spokojnosti by 
som chcel vysloviť poďakovanie všetkým 
zamestnancom mestského úradu a členom 
poslaneckého zboru mesta Sládkovičovo, 
všetkým tým, ktorí počas roka stáli pri 
mne, a ktorí tiež boli toho názoru, že len 
s úzkou spoluprácou vieme dosiahnuť vý-
sledky, vieme bojovať pre záujmy občanov 
nášho mesta.

Keď sa obzriem na uplynulý rok, na-
priek tomu, že naše dni plynuli v blízkos-
ti sudov plných pušného prachu – lebo 
v susedstve zúriaca vojna medzi Ruskom 
a Ukrajinou sa ešte neblíži ku koncu,  ur-
čite pocítime aj následky izraelsko-pales-
tínskej vojny,  a popri tom všetkom bola 
rozpútaná aj hospodárska kríza – napriek 
týmto negatívnym faktorom môžeme po-
vedať, že mesto Sládkovičovo nepostávalo 
na jednom mieste, ale postúpilo dopredu.

Našu ľudskú povinnosť, pomoc na to 
odkázaným sme napriek všetkému považo-
vali za najdôležitejšiu úlohu, vďaka čomu 
sa nám podarilo získať dotáciu za soli-
daritu poskytnutú smerom k utečencom 
z Ukrajiny a túto dotáciu sme mohli pou-
žiť pre rozvoj služieb nášho mesta. Všetky 
naše tohoročné plány sme splnili: postavili 
sme novú materskú školu, vytvorili sme 
nové integrované centrum zdravotníckych 
služieb, pre dospievajúcu mládež sme vy-
budovali nové skateboardové ihrisko, na 
budovy našich škôl sme nainštalovali mo-
dernú  technológiu so slnečnými kolektor-
mi na využitie obnoviteľných zdrojov ener-
gie  a v rámci medzinárodného Interreg 
projektu sa nám podarilo spolu s mestom 
Břeclav zabezpečiť aj rozvoj historického 
dedičstva rodiny Kuffnerovcov, veď práve 

pomocou tohto projektu sa nám podarilo 
kompletne revitalizovať areál mestského 
parku pri kaštieli.  Toto boli naše niekoľko 
stotisícové až miliónové investície, ale po-
pri nich sme realizovali množstvo menších 
projektov rádovo vo výške desiatok tisíc 
eur, a prostredníctvom týchto úspešných 
projektov sme mohli ako dobrí hospodári 
zveľaďovať, zlepšiť a rozvíjať stav našich 
budov a iných hodnôt. Pre tých, ktorí majú 
záujem o bližšie informácie o nami pripra-
vovaných a realizovaných projektoch, dá-
vam do pozornosti webové stránky mesta, 
na ktorých si môžete prečítať bližšie infor-
mácie.

Bol by som ale rád, keby tento článok 
bol iba čiastočne o koncoročnej inventúre, 
lebo takto, pred Vianocami aj ja by som už 
rád obliekol svoju dušu do slávnostného 
adventného očakávania.

V polovici životnej cesty sa  totiž stá-
le častejšie zamýšľam nad tým, či môžem 
byť spokojný s doteraz vymenovanými... 
Hospodárske výsledky, finančné úspechy... 
Často zvykneme citovať pápeža Jána Pav-
la II., podľa ktorého „Jeden človek je cen-
nejší, ako všetky poklady sveta“. Preto si 
pomáhame navzájom. Dobre viem, že vy-
stretú ruku treba prijať, nemôžeme sa vždy 
opierať len o seba – ale k tomu obe strany 
musia zabudnúť na sebectvo a musia zví-
ťaziť nad svojimi vnútornými démonmi! 
Vystretá ruka dáva silu tomu, kto chce po-
môcť, a zároveň dáva pocit ocenenia tomu, 
komu sme ponúkli pomocnú ruku. Ale 
treba sa naučiť dôstojnosti dávania aj pri-
jímania, a obidve sa majú robiť iba s čistou 
dušou. Na to nás upozorňuje aj adventná 
príprava.

Je to dobré, že my, kresťania, máme 
svoje Vianoce. Taký sviatok, ktorý je poča-
tý v mene lásky, ktorý nás nabáda k tomu, 
aby sme boli lepšími ľuďmi. Narodenie Je-
žiša Krista. Sme vďační za to, že bol jeden 
človek, ktorý každého z nás vykúpil svojim 
životom, a svojou obetou nám dal učenie, 
že všetci sme jedno telo a jedna krv, teda 
sme zodpovední za seba aj druhých, máme 
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O niečo krajšie Vianoce

Pred Vianocami Ponuka práce

Obdobie pred Vianocami a počas Via-
noc vždy bolo aj bude najkrajším obdobím 
roka.  Každý ho trávi inak, ale niečo majú 
všetci spoločné - snažia sa pomáhať a robiť 
radosť iným, byť viac dobrosrdeční a soli-
dárni.  A potešiť mnohých ľudí sa podarilo 
aj v našom meste. 

K drevenému Betlehému pred Inovate-
chom pribudli zvieratká a prístrešok,  o kto-
ré sa pričinili Vincent Oros, Veronika Sura-
ková a Drahomír Horváth, za čo im patrí 
srdečná vďaka.  Spolu s vianočným strom-
čekom a adventným vencom, ktorý každo-
ročne ozdobujú  dievčatá z Inovatechu v 
spolupráci s pracovníkmi technických slu-
žieb, vytvára dokonalú vianočnú atmosféru.  

Kruhový objazd nám zase skrášľuje je-
den z najväčších adventných vencov v širo-

kom okolí, na ozdobení ktorého sa podieľali 
občania nášho mesta. Každý, kto mohol, ve-
noval vianočné ozdoby. S myšlienkou spo-
ločne ozdobeného adventného venca prišla 
Andrea Mesárošová, na samotnej realizácii 
sa podieľali aj poslanci MZ Imrich Lengyel-
falusy, Peter Horník a Koloman Hrdlica ml., 
tiež Miroslava Večerková, Paula Lachatová 
a ďalší, za čo im patrí srdečná vďaka.  

Veľkú zásluhu na výzdobe mesta majú 
v neposlednom rade aj Technické služby 
Sládkovičovo,  ktoré sa každoročne podie-
ľajú na skrášlení nášho mesta. 

Spoločným pričinením tak máme v na-
šom meste o niečo krajšie Vianoce, za čo 
patrí všetkým veľká vďaka.

Zuzana Červenková

sa mať radi. Ježiš zmenil niekdajší mojži-
šovský princíp „Oko za oko, zub za zub...“ 
na také učenie, ktoré hlási „Miluj svojho 
blížneho, ako seba samého...“. Od tohto 
väčší dar ľudstvo ešte nedostalo, lebo táto 
veta sama je svetlom, ktoré nevybledlo  ani 
po uplynutí dvoch tisícročí.

Márne sa snažili futuristi začiatkom 20. 
storočia o rozšírenie idey, že aj deštrukcia 
a zničenie vecí  je kreatívna tvorba, my ale 
vieme, že deštrukcia zostáva iba deštruk-
ciou. Márne počúvame každý deň správy 
o nevyhnutnosti ďalších dodávok zbraní, 
my ale vieme, že so zbraňami je možné 
iba ďalšie zabíjanie, a nie nastolenie mie-
ru! Preto považujeme vianočné sviatky za 
svoje sviatky, lebo ich odkaz svojou čisto-
tou zbližuje okolo seba ľudí láskou, spo-
lupatričnosťou a svetlom vzájomnej zod-
povednosti. Je to odkaz, ktorý hlási lásku 
voči sebe aj blížnym! Je to uznanie toho, 
že kto si váži seba samého, kto je sám so 

sebou v mieri, ten vie pomôcť aj iným, ten 
vie prijať uspokojivé rozhodnutia:  udržať 
to cenné, čo udržať treba, a pokročiť vtedy, 
keď pokročiť treba. 

Znovu očakávame zázrak Vianoc. 
A keďže zázrak Vianoc nie je v drahých 
daroch, ale v úprimnosti, v slovách, ktoré 
vychádzajú z čistého a úprimného srdca, 
v drobných prekvapeniach, preto aj my by 
sme chceli obdariť každú rodinu v mes-
te  novým kalendárom Sládkovičova, aby 
ste aj vy počas celého budúceho roka, keď 
budete hľadať užitočné informácie, mysleli 
na to, že sme vzájomne dôležití pre seba.

Prajem vám všetkým požehnané, poho-
dové vianočné sviatky, pevné zdravie a do 
nového roku šťastie, lásku, úspechy a vy-
váženosť do vašich rodín!

Gábor Krommer
primátor Mesta Sládkovičovo

REFERENT ODDELENIA 
STAVEBNÉHO PORIADKU

Mesto Sládkovičovo prijme do tr-
valého pracovného pomeru  samostat-
ného referenta oddelenia stavebné-
ho poriadku. 

Požiadavky:
• ukončené minimálne stredoškol-

ské vzdelanie s maturitou staveb-
no-technického zamerania

• znalosť všeobecne záväzných práv-
nych predpisov z oblasti stavebného 
zákona a správneho práva

• minimálne 3-ročná prax so staveb-
nou agendou

• počítačové zručnosti: MS Office - 
pokročilé, štatistické a databázové 
programy - aktívne, grafické progra-
my - základy, internet - pokročilé 

• znalosť anglického jazyka - aktívne, 
znalosť ďalších cudzích jazykov ví-
taná

Mzda: podľa Zákona č. 553/2003 o 
odmeňovaní niektorých zamestnan-
cov pri výkone práce vo verejnom 
záujme.

Termín nástupu: po dohode

Ďalšie informácie o náplni práce, 
právomoci a zodpovednosti  uvedenej 
pracovnej pozície sú uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk.

Záujemcovia môžu svoje žiadosti 
a životopisy posielať mailom na adre-
su: sladkovicovo@sladkovicovo.sk.

PREKLADATEĽ

Mesto Sládkovičovo hľadá pre-
kladateľa článkov do periodika Život 
v Sládkovičove do/z maďarského ja-
zyka. 

Bližšie informácie na t. č. 0901 
704 410 u Ing. Zuzany Červenkovej.

KRONIKÁR MESTA

Mesto Sládkovičovo hľadá kroni-
kára mesta, ktorý bude v slovenskom 
aj maďarskom jazyku elektronicky 
zaznamenávať významné skutočnosti 
celomestského významu. 

Bližšie informácie na t. č. 0901 
704 410 u Ing. Zuzany Červenkovej.
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8. mimoriadne zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove 
zo dňa 26.10.2023

Zvýšeniu poplatku za komunálny odpad 
sa nevyhneme Pozvánka

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program rokovania.

• 5. úpravu rozpočtu mesta v roku 2023 
navýšením príjmovej a výdavkovej 
časti o 294 982 €.

• Predloženie žiadosti o nenávratný fi-
nančný príspevok k projektu Rekon-
štrukcia a modernizácia Základnej 
školy v meste Sládkovičovo, zabezpe-
čenie finančných prostriedkov na spo-
lufinancovanie projektu a zabezpeče-
nie prípravy technickej dokumentácie.

• Predloženie projektu Zníženie energe-
tickej náročnosti 18 triednej ZŠ Slád-
kovičovo v celkovej výške výdavkov 
98 481,35€ bez DPH,  5% spoluúčasť 
mesta a financovanie oprávnených vý-
davkov, ktoré vzniknú v priebehu rea-
lizácie projektu.

• Predloženie projektu Zníženie ener-
getickej náročnosti Vodárenskej spo-
ločnosti Sládkovičovo spol. s r. o. v 
celkovej výške výdavkov  99 900 € 
bez DPH, 5% spoluúčasť mesta a fi-
nancovanie oprávnených výdavkov, 

ktoré vzniknú v priebehu realizácie 
projektu.

• Nájomnú zmluvu na nájom nebyto-
vých priestorov v budove polikliniky 
v Sládkovičove s celkovou plochou 
124 m2  s firmou DOXI s.r.o. za cenu    
4115,52 €/ ročne.

• Žiadosť TP Stavby s.r.o. o dlhodobý 
prenájom pozemku, ktorý je vo vlast-
níctve mesta, za účelom vybudova-
nia verejne prístupných parkovacích 
miest.

• Pridelenie 3-izbového nájomného 
bytu po Kataríne Sz. a Imrichovi Sz. 
Silvii V.

• Pridelenie 2-izbového nájomného 
bytu po Silvii V. Alexadrovi K.

• Pridelenie 2-izbového nájomného 
bytu po Arpádovi H. Monike H.

• Pridelenie 1-izbového nájomného 
bytu po Monike H. Arpádovi H.

• Pridelenie 1-izbového  bytu po La-
dislavovi K. Diane M.

• Uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve 
o zriadení vecného bremena pre žiada-
teľa Green Way Infrastructure s.r.o.

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:

• Informáciu primátora mesta o stave 
prebiehajúcich projektov a o prípra-
vách nadchádzajúcich projektov.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

• Odpredaj prebytočného pozemku 
mesta z dôvodu osobitného zreteľa 

    pre  MVDr. Pavla Bartaloša.

Celé znenie zápisnice je na www.slad-
kovicovo.sk.

Zber odpadu v súčasnosti patrí me-
dzi najzaťažujúcejšie záležitosti, s kto-
rými samosprávy bojujú. Tento problém 
neobchádza ani naše mesto. Síce v Slád-
kovičove dosahujeme mieru recyklácie 
nad 60% a tým pádom máme najmen-
ší zákonný poplatok za uloženie jednej 
tony odpadu, no zvýšenie miestneho 
poplatku za komunálny odpad neminie 
ani nás.

Niektorí z nás žijú v mylnej pred-
stave a myslia si, že miestny poplatok 
za komunálny odpad zahŕňa iba odvoz 
a uloženie komunálneho odpadu z do-
mácnosti. Ako to je v skutočnosti? Ten-
to poplatok pokrýva toho omnoho viac. 
A to: zber odpadu (komunálneho, sepa-
rovaného aj kuchynského), jeho ulože-
nie, jeho pretriedenie na zbernom dvore, 
likvidáciu čiernych skládok, čistenie 
mesta, mestských cintorínov a v nepo-
slednom rade aj prevádzku zberného 
dvora. Časť odpadu, ktorý je pre nás ďa-
lej nevyužiteľný, musí byť prepravený 
na skládky odpadov. V budúcnosti sa 
k tomuto všetkému pridruží ešte plat-
nosť nového zákona, podľa ktorého ne-
bude možné od 1.1.2025 priamo uložiť 
zmesový komunálny odpad na skládku 
bez toho, aby prešiel úpravou. Samotný 
spôsob úpravy právny predpis neurču-
je, ale stanovuje parametre, ktoré musí 

splniť odpad, aby mohol byť uložený na 
skládku odpadov.

Z vyššie uvedeného vyplýva, že aj 
ten „náš zmesový komunálny odpad“ 
bude musieť prejsť nejakou úpravou. 
Úpravou prechádza na skládkach od-
padov. Problém je však v tom, že nie 
každá skládka takýmto mechanizmom 
disponuje a tak je tomu aj na skládke, 
kde odvážame odpad my. 

Žiaľ aj skládku odpadov, ktorá je 
k Sládkovičovu najbližšie, t.j. „Sklád-
ka odpadov Čierna Voda“, už koncom 
tohto roka zatvárajú. Pre organizáciu 
Technické služby to znamená, že zme-
sový komunálny odpad budeme musieť 
odvážať na väčšiu vzdialenosť. Narastú 
nám tým pádom náklady za kilometrov-
né, pridá sa poplatok za mýto, vzrastú 
ceny za uskladnenie odpadu na skládke 
cca o 27 eur/ tonu.

V budúcom roku teda každý občan 
mesta Sládkovičovo musí počítať so 
zvýšením miestneho poplatku za ko-
munálny odpad. Veríme, že sa situácia 
s úpravou a s ukladaním odpadov vy-
rieši a bude postupom času pre občanov 
z finančného hľadiska priaznivejšia.

Viliam Brunner ml. 
riaditeľ Technických služieb 

Sládkovičovo

Združenie maďarských rodičov 
na Slovensku, 

Základná organizácia 
pri ZŠ s MŠ SándoraPetőfiho 

v Sládkovičove 

Vás srdečne  pozýva na 

JUBILEJNÝ 
70. PLES RODIČOV 

 
27. januára 2024 (v sobotu) 

o 19 hod. do jedálne vysokej školy.

Vstupné 35€ 
(welcome drink, prípitok, pagáče, 

2 večere, zákusky, káva, čaj, ovocie)

Hudba: TOMMY BAND a DJ PE-
TER GYŐRI

Sponzorské lístky v cene: 10€ a 20€

Lístky sú v predpredaji 
do 20. januára 2024 
na riaditeľstve školy 

a v predajni potravín u p. Kováčovej 
na Hviezdoslavovej ulici.
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

Tento školský rok sa naša škola po-
kúša zapojiť do programu ERASMUS+, 
ktorého cieľom je upozorniť na kultúrnu 
rozmanitosť Európy a ponúknuť rôzne 
možnosti na vzdelávanie. Pri tejto príle-
žitosti  sme si pozvali študentov a pani 
profesorku z Gymnázia Vojtecha Mihá-
lika v Seredi Mgr. Alžbetu Tabačkovú, 
ktorí už absolvovali výmeny v Erasmus+ 
programe. Sme radi, že sa s našimi žiak-
mi, pedagógmi a rodičmi podelili o svoje 
skúsenosti a zážitky.  Ukázali nám fotky z 
ich pobytov v rôznych krajinách i z náv-
štev zahraničných študentov u nich v ško-
le, porozprávali, ako jednotlivé mobility 
prebiehajú, pripravili si pre žiakov súťaž 
v programe Kahoot a víťazom rozdávali 
pamätné darčeky zo svojej školy v rámci 
Erasmus programu. My im za ich čas a 
energiu ďakujeme.

„Za krásami jesene“ je názov nášho 
každoročného pochodu z Pustých Úľan 
cez Nový Dvor do Sládkovičova. Je ve-
novaný pamiatke pána Macuru, ktorý ho 
dlhé roky organizoval. V jeho odkaze 
pokračujeme na našej škole pod vede-
ním koordinátorky voľnočasových akti-
vít Mgr. Petry Šimkovej v spolupráci so 
záujmovým útvarom Výletník Mgr. Lucie 
Vargovej, v rámci ktorého sú žiakom prie-
bežne ponúkané rôzne výlety. Aj tento rok 
sme sa vo veľkej skupine 52 ľudí vybra-
li spoločne na turistiku spojenú s hrami 
a opekačkou na Novom Dvore. Počasie 
nám prialo a krásny slnečný deň sme si 
naozaj mohli dosýta vychutnať. Ďakuje-
me aj PZ Sládkovičovo za zabezpečenie 
bezpečného prechodu cez hlavnú cestnú 
komunikáciu.

Pri príležitosti Mesiaca úcty k starším 
sme zavítali do Antonius senior centra. 
Pre starkých si deti s pani učiteľkami  
prichystali pásmo pesničiek, básničiek, 
tancov a zahrali si tvorivú hru „Vytvorme 
si vlastné mesto s erbom“.

Deň pôvodných odrôd jabĺk je inšpi-
rovaný britským Apple Day, ktorý sa osla-
vuje od roku 1991.Tento deň je každoroč-
nou oslavou jabĺk a sadov. Aj my sme 
tento jablkový sviatok oslávili ochutnáv-
kou čerstvých jabĺk, rôznymi tematický-
mi aktivitami a vďaka MO Slovenského 
zväzu záhradkárov pod vedením pána J. 
Németha sme zasadili ďalší ovocný strom 
- tentokrát broskyňu. Sadenie ovocných 
stromov je v našej škole už niekoľkoroč-
nou tradíciou, za čo sme členom MO SZZ 
veľmi vďační.

Stať sa prvákom je veľká vec, preto aj 
tento rok sme 8. novembra boli svedkami 
výnimočnej udalosti – pasovania žiakov 
1. ročníka do „cechu školského“. Ako po 
iné roky, aj tento rok bolo úlohou prvá-
kov ukázať, čo sa za krátky čas strávený v 
školských laviciach naučili. 

Po zložení „Sľubu prváka“, kde sa 
zaviazali svojim učiteľom a rodičom zod-
povedne plniť svoje povinnosti, múdro 
používať slová, pomáhať si a prejavo-
vať odvahu aj trpezlivosť, boli žiaci 1. 
A, 1. B a 1. C prijatí do „cechu školské-

ho“ Základnej školy Karola Kuffnera v 
Sládkovičove.

Vďaka mnohým, ktorí ponúkli svoju 
pomoc, skvelým rodičom, pedagógom a 
žiakom našej školy, sme opäť mohli zor-
ganizovať akciu ZÓNA BEZ PEŇAZÍ. 
Detskej radosti bolo veru neúrekom. Sme 
radi, že prostredníctvom tejto akcie môže-
me viesť našich žiakov v duchu udržateľ-
nosti a pomoci. Touto cestou ďakujeme 
všetkým, ktorí sa do tejto akcie zapojili.

Aj tento rok sa na našej škole opäť 
uskutočnil šachový turnaj, ktorý pripravi-
li žiaci 9.B triedy- M. Kopas, E. Kajan, 
M. Gál, K.Kuki, A. Jančo v spolupráci s 
triednou učiteľkou Mgr. L. Vargovou. Po 
celodennom zápolení si zaslúženú trofej 
odniesol J. Vonderka z 5.B, na 2.mieste 
skončil M. Gál z 9.B a na 3.mieste E. Ka-
jan z 9.B. 

Okresné kolo Technickej olympiády 
sa uskutočnilo i za účasti našich žiakov.V 
kategórii A nás reprezentovali E.Kajan 
a M. Gál, ktorí získali výborné 3.miesto. V 
kategórii B si úspešne viedol A. Brezina. 
Našim šikovným reprezentantom srdečne 
blahoželáme.

vedenie školy
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Zo života ZŠ Sándora Petőfiho s VJM

Od začiatku školského roka uplynul už 
jeden štvrťrok. V poslednej našej správe 
sme čitateľov informovali o tom, že svoju 
činnosť začali školské záujmové krúžky 
– šachový, matematický, krúžok etikety, 
slovenský, biologický krúžok, školské no-
viny, krúžok ľudového a moderného tanca 
a turistický. V rámci toho posledného sme 
sa chystali na našu prvú túru. Odvtedy 
sme už absolvovali i tú druhú, ale pozrime 
sa, čím sme od konca septembra okrem 
vyučovania trávili náš čas. 

Ako každý rok i tento október sme si 
prednáškou a zapálením sviečky zaspomí-
nali na aradských mučeníkov; pri príleži-
tosti svetového dňa seniorov sme pripravi-
li krátky kultúrny program, ktorým sme sa 
predstavili prítomným v školskej jedálni. 
Na bývalých obyvateľov Sládkovičova/
Diószegu sme si zaspomínali pri pamätnej 
stene na miestnom cintoríne, kde sme po 
odznení básne a piesní zapálili kahance 
na pamiatku všetkým tým, ktorým nebolo 
súdené, aby odpočívali vo svojej rodnej 
zemi. Pokladáme za dôležité, aby naše 
deti po ukončení štúdia na základnej ško-
le nezabudli na pamätné dni, pretože tie-
to udalosti upriamujú pozornosť na úctu 
voči ostatným a formujú charakter našich 
detí. Veď kto si ctí iných, spraví si úsudok 
z udalostí minulosti, nájde si v budúcnosti 
tú správnu cestu. 

Pre naše deti je samozrejme ove-
ľa zábavnejšie premietanie filmu alebo 
divadelné predstavenie a pritom i tieto 
programy sú zamerané na získanie vedo-
mostí. Premietanie filmu v kupole spojené 
s fotografovaním bolo úžasným zážitkom 
pre malých i veľkých. Tí menší sa pomo-
cou malého krtka zoznámili s planétami 
i hviezdami, tí väčší si zas pozreli film 
o ekosystémoch. 

Pre divadelný zážitok sme cestovali až 
do Komárna. V Jókaiho divadle v Komár-
ne sme si pozreli predstavenie Azörökség/
Dedičstvo, ktoré sa zaoberá problémami 
súčasnosti a dalo podnet na hlboké zamys-
lenie sa prítomného obecenstva. 

Aj tento rok sa konal „týždeň zdravého 
životného štýlu“. Každý deň, oblečení do 
inej farby, hrami, prednáškami, rôznymi 
aktivitami sme sa snažili upriamiť pozor-
nosť na jednotlivé zdravé veci, ako po-
hyb, konzumáciu ovocia a zeleniny, úlohu 
vody v našom živote. 

A áno, boli sme i na túre. Od konca 
septembra už dvakrát. Po prvýkrát sme 
boli vo Zvolene. Navštívili sme Zvolen-
ský hrad, pozreli sme si miesto narodenia 
Bálinta Balassiho, a vybrali sme sa na Ja-
vorinu, kde sa nachádza Pustý hrad, kto-
rý kedysi predstavoval správne stredisko 
zvolenského veľkokomitátu a ktorý patrí 
medzi najrozsiahlejšie zrúcaniny v Eu-
rópe. Druhým miestom kam sme sa vy-
brali, bola Terchová, ktorá napriek vyššej 
náročnosti turistickej trasy dala množstvo 
zážitkov tak pre deti, ako i pre rodičov 
a starých rodičov. Malebná krajina, úzke 
tiesňavy, krásne miesta prístupné iba cez 
úzky mostík zanechali nezabudnuteľné 
spomienky vo všetkých účastníkoch tohto 
turistického zájazdu. 

V uplynulom období bola ešte jedna 
návšteva vo Vlastivednom múzeu v Ga-
lante. Nemyslime na klasickú prehliadku 
múzea, totižto deti sa na jedno dopoludnie 
stali majstrami – pernikármi a popritom, 
že na prichystané medovníčky kreslili 
rôzne motívy, spoznali i ľudové tradície 

viažuce sa k vianočným prípravám. 
Veľký úspech mala prednáška o počí-

tačovej bezpečnosti, počas ktorej sa deti 
dozvedeli veľa užitočných vecí, týkajú-
cich sa nebezpečenstva pri používaní in-
ternetu a mobilu. Počas prednášky položili 
deti množstvo otázok, a prekvapene zistili, 
že si vôbec nemysleli, koľko nebezpečen-
stva na nich číha počas používania inter-
netu. Že fotografie a video záznamy o nich 
sa nevytvárajú iba vtedy, keď o tom vedia, 
a že sa ľahko môžu stať i obeťami. Dostali 
rady, ako predísť a obísť problémy, resp. 
čo urobiť keď sa už niečo udialo. 

A popri rôznych aktivitách a progra-
moch je tu pomaly čas na predmetové sú-
ťaže. Už máme za sebou celoštátne kolo 
súťaže Kincskereső/Hľadač pokladov, 
ktorá je zameraná na hľadanie  miestnych 
hodnôt. Dominika Hrotková a Ármin Lax 
zo 6. triedy na tejto súťaži získali so svojou 
prácou  Szakrális helyek és emlékművek 
Kismácsédon/Sakrálne miesta a pamätní-
ky v Malej Mači strieborné pásmo. Čosko-
ro budú matematické a recitačné súťaže, 
na našej škole sa uskutoční regionálna sú-
ťaž v šachu a tak pomaly nasledujú ďalšie 
a ďalšie udalosti, do ktorých sa naši žiaci 
s určitosťou zapoja. 

Katalin Takács
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Úcta k seniorom nášho mesta

Október je mesiac venova-
ný úcte k starším, kedy svoju 
úctu a vďaku voči tým najstar-
ším prejavujeme ešte inten-
zívnejšie. Je to oslava lásky 
a úcty. Našou povinnosťou 
je, aby sme naučili naše deti, 
nasledujúcu generácu, ctiť si 
starých ľudí. 

Na znak úcty k starším 
prvýkrát po pandémii zorga-
nizovala Sociálna a bytová 

komisia pri MsZ stretnutie 
seniorov. 21. októbra 2023 sa 
v jedálni vysokej školy zišlo 
približne sto našich spoluob-
čanov, starších ako 70 rokov. 
Oslavu otvorila a moderovala 
Edita Katonová, členka Zboru 
pre občianske záležitostí. Žia-
ci miestnych škôl svoju úctu 
k seniorom prejavili básňami, 
piesňami i tancami. Po kultúr-
nom programe sa ujali slova 

primátor mesta Gábor Krom-
mer, Alexandra Machanová, 
predsedníčka Sociálnej a by-
tovej komisie a jej člen Imrich 
Lengyelfalusy, ktorí vo svojich 
príhovoroch pozdravili všet-
kých prítomných. Po slávnost-
nom prípitku Štefana Lancza, 
prednostu Mestského úradu 
v Sládkovičove, nasledovali 
básne v podaní Edity Talamo-
novej a Gizely Orosovej. Po 

oficiálnej časti nasledovalo 
občerstvenie a pri hudbe man-
želov Halásovcov sa prítomní 
hostia zabávali do večerných 
hodín. Pri lúčení sa osláven-
ci poďakovali za toto krásne 
popoludnie. Vedenie mesta 
ďakuje všetkým, ktorí sa osla-
vy zúčastnili, zároveň s úctou 
myslí na tých, ktorí sa nemohli 
z rôznych dôvodov zúčastniť 
tohto stretnutia. Dúfame, že 
o rok sa opäť všetci stretne-
me! Seniorom nášho mesta 
prajeme hlavne pevné zdravie, 
bohaté, aktívne a krásne roky! 
Ďakujeme Zboru pre občian-
ske záležitosti, ako i pedagó-
gom a žiakom základných škôl 
za krásny a pestrý program, 
žiakom za obsluhu, zamest-
nancom Technických služieb 
Sládkovičovo za pomoc a za-
mestnancom školskej jedál-
ne za obed, ktorým prispeli 
k úspechu tejto slávnosti.

Silvia Michaleková 
referentka sociálnych vecí

Aktivity Klubu seniorov v Sládkovičove

Relaxovali sme v Jedľových 
Kostoľanoch.

Členovia Klubu seniorov 
Sládkovičovo sme sa roz-
hodli predlžený víkend, od 
28.09.2023 do 1.10.2023, 
relaxovať v Areáli zdravia v 
Jedľových Kostoľanoch. Zú-
častnených bolo 25 členov a 
môžem smelo konštatovať, 
že sme si náramne užívali 
krásne prostredie, výborné 

ubytovanie aj stravu, veľmi 
príjemný a ústretový per-
sonál, skrátka, cítili sme sa 
veľmi dobre. Okrem toho, že 
sme relaxovali, sme využili 
aj možnosť voliť na hlasova-
cie lístky do prenosnej urny, 
za čo veľmi pekne ďakujem 
Obecnému úradu v Jedľových 
Kostoľanoch a členom voleb-
nej komisie, že nás navštívili 
v Areáli zdravia s prenosnou 
urnou. Všetkým účastníkom 

Stretnutie seniorov

Dňa 21.10.2023 sme sa 
pri príležitosti mesiaca úcty 
k starším zúčastnili na krás-
nej akcii, ktorú pre seniorov 
pripravilo vedenie MsÚ Slád-
kovičovo a Sociálna komisia 
pri MZ v Sládkovičove. Dú-
fam, že sa zo seniorov nikto 
neurazí, že chcem poďakovať 
v mene zúčastnených senio-
rov všetkým zainteresova-

chcem poďakovať za spoloč-
né, príjemné a veselé chvíle, 
všetkým, ktorí priniesli do 
spoločnej kuchyne rôzne dob-
roty, Tiborovi Ondrejkovičo-
vi, že nám svojou harmonikou 
a vtipmi spestril náš pobyt. 
Ešte raz chcem poďakovať 
vedeniu a personálu Areálu 
zdravia za priateľský prístup, 
firme FERMO za perfektnú 
a bezpečnú dopravu. Pevne 
verím, že všetci budú na ten-
to pobyt spomínať v dobrom 
a dúfam, že si to o rok zopa-
kujeme. 

ným, ktorí sa podieľali na prí-
prave tejto milej akcie. Veľká 
vďaka patrí za milé a po-
vzbudivé príhovory, v kto-
rých odzneli slová uznania 
na našu adresu, pedagógom 
a žiakom za krásny kultúrny 
program, pani Talamonovej 
a pani Orošovej za zážitok 
z recitácie ako slovenskej, tak 
aj maďarskej básne. Nesmie-
me zabudnúť poďakovať za 
pripravené vynikajúce a bo-
haté pohostenie MsÚ Sládko-
vičovo a samozrejme perso-
nálu – šikovným kuchárkam, 
ktoré to jedlo pripravovali, 
šikovným dievčatám a chlap-
com, ktorí nás obsluhovali. 
No a k dobrému jedlu a pitiu 
patrila aj výborná hudba, kto-
rú nám zabezpečila skupina 
Mariky a Jožka Halásovcov. 
Verím, že môžem za všetkých 
povedať, že sme sa cítili veľ-
mi dobre a vážime si to, že 
MsÚ Sládkovičovo nezabúda 
na seniorov v našom meste. 
Veľká vďaka!
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Medaila pre ZO JDS

REDHAVEN v ZŠ K. Kuffnera Sládkovičovo

Okresná organizácia Jed-
noty dôchodcov v Galante v 
spolupráci s obcou Kajal zor-
ganizovali „Okresný športo-
vý deň JDS“ na štadióne FK 
Kajal.  3 členné družstvo zo 
Sládkovičova úspešne repre-
zentovala Mária Matlohová, 
ktorá získala zlatú medailu 
v disciplíne hod váľkom. Sl-
nečné počasie v dobrej nálade 
si užili dôchodcovia z celého 
okresu. Pani starostka Lívia 
Farkasová zabezpečila výbor-
né podmienky pre športovanie 
a pohostenie v spolupráci s 

Klubom dôchodcov v Kajali. 
Vďaka nej sme si užili pek-
ný jesenný deň. Predseda OO 
JDS Ing. Jozef Bavúz s okres-
nou radou pravidelne každý 
rok v spolupráci s niektorou 
obcou organizujú športový 
deň pre seniorov.

Je to výzva pre seniorov, 
aby žili zdravým životným 
štýlom.
                                                                         

Terézia Pethőová, 
predsedníčka ZO JDS 

Sládkovičovo

19.októbra 2023 sme si 
členovia výboru SZZ Sládko-
vičovo s vedením, pedagóg-
mi a žiakmi ZŠ K. Kuffnera 
Sládkovičovo dohodli pri prí-

ležitosti blížiaceho sa DŇA 
JABLKA /21.10.2023/ už štvr-
tý rok stretnutie s praktickou 
ukážkou sadenia ovocného 
stromu v areáli školy. V pred-

Aktivity Klubu seniorov v Sládkovičove

Vďaka, úcta, rešpekt

Postupom času, ako sa blí-
žime ku koncu roka, v Klube 
seniorov Sládkovičovo kon-
trolujeme úspešnosť plnenia 
plánu činnosti. Myslím, že 
môžeme byť spokojní, nakoľ-
ko nám zostáva len niekoľko 
nezrealizovaných akcií, kto-
ré sú naplánované na mesiac 
december. Veríme, že podľa 
stavu pripravenosti zvládneme 
zrealizovať aj tieto naplánova-
né akcie. No túto informáciu 
nepíšem preto, že sa chce-

me chváliť, ale preto, lebo sa 
chceme z úprimného srdca 
poďakovať všetkým našim 
priateľom, sponzorom, ktorí 
nám pomáhajú, či už finančne, 
alebo materiálne splniť naše 
plány. Za ich podporu a ná-
klonnosť im chceme vyjadriť 
neskutočnú VĎAKU, ÚCTU 
a REŠPEKT. Sú to: MsÚ Slád-
kovičovo, TS Sládkovičovo, 
p. Ing. Štefan Lauko, p. Ale-
xander Bende, p. MVDr. Pa-
vol Bartaloš, p. Mgr. Viliam 
Brunner, p. Koloman Hrdlica 
ml., p. Peter Valo, p. František 

Ruman, p. Mgr. Mária Ha-
lászová a Jozef Halász, p. An-
drejka Meszarošová, p. Alojz 
Horváth, p. Ing. Anton Szabó, 
p. Károly Lakatos, MO SRZ 
Sládkovičovo, p. Silvia Miku-
šová. Zároveň by som chcel 
veľmi poďakovať aj všetkým 
členom klubu, ktorí počas 
roka prispievajú sponzorsky 
rôznymi dobrotami, maškrta-
mi a obetujú svoj voľný čas 
pri organizačnom zabezpeče-
ní plánovaných akcií.

  Vzhľadom na to, že sa 
blížia najkrajšie sviatky roka, 

dovoľte mi v mene všetkých 
členov klubu seniorov popriať 
vám krásne prežitie vianoč-
ných sviatkov, nech pocítite 
silu lásky a vzácnosť rodiny, 
veď láska je ten cit jediný, čo 
napĺňa nás šťastím a robí nás 
lepšími. Zároveň v novom 
roku 2024 vám prajeme veľa 
zdravia, šťastia, lásky a spo-
kojnosti v kruhu najbližších. 
   

Ján Németh, 
predseda Klubu seniorov 

Sládkovičovo

chádzajúcich rokoch, v roku 
2020 sme sadili Slivku Ča-
čanskú Lepoticu, v roku 2021 
Hrušku Wiliamsovu, v roku 
2022 Jabloň Fujia. V tomto 

roku sme sa rozhodli pre bros-
kyňu REDHAVEN. Aj napriek 
veternému počasiu sme to spo-
lu s deťmi zvládli a veríme, že 
každým rokom okrem toho, že 
tie stromy prinesú úrodu ovo-
cia /Slivka už tento rok zaro-
dila chutné a kvalitné slivky/ 
takouto formou sa snažíme do 
detí vštepovať vzťah a záujem 
o prírodu. Ďakujeme vedeniu 
školy za možnosť podeliť sa 
so žiakmi o naše vedomosti 
a skúsenosti a sme presvedče-
ní, že keď sa len dvaja - traja 
žiaci začnú zaujímať o záhrad-
kárčenie, táto spolupráca má aj 
do budúcna zmysel. 

  Ján Németh
predseda 

MO SZZ Sládkovičovo
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Karl Kuffner očami detí

Konferencia v Břeclavi

V rámci projektu Interreg 
Na věčnou paměť Kuffnero-
vi na Moravě a na Slovensku 
spolufinancovaného z pro-
striedkov Európskej únie z Eu-
rópskeho fondu regionálneho 
rozvoja sa 12. októbra 2023 
v Břeclavi konala konferencia 
s názvom Marketing měst-
ských památkových rezervací 
v aspektu využití v cestovním 
ruchu, ktorá sa konala v krás-
nej rekonštruovanej židovskej 
synagóge v centre Břeclavi. 
Tohto pekného podujatia sa 

zúčastnila aj tridsaťčlenná de-
legácia zo Sládkovičova. 

Svoje prednášky na kon-
ferencii prezentovali Martina 
Grůzová, CCRJmK, Václav 
Prchal, MKS Třebíč, Mgr. Pet-
ra Korlaar, místostarostka Mi-
kulova, PhDr. Roman Malach, 
Ph.D., Muzeum Boskovicka, 
Eva Sudová, OZ Ponvagli, 
Sládkovičovo a PhDr. Ale-
na Káňová, Břeclav. Témou 
konferencie bolo ako zúročiť 
kultúrne a historické dedičstvo 
jednotlivých miest a regiónov 

v oblasti ich zatraktívnenia pre 
turistický ruch, ale aj v oblas-
ti kultúrnych, spoločenských  
a edukačných aktivít. 

Prednášajúci z južnej Mo-
ravy prezentovali bohaté skú-
senosti, ako židovskú históriu 
svojich miest a regiónu pre-
zentujú doma i mimo republi-
ku, ako zachraňujú a využívajú  
jednotlivé pamiatky, pravidel-
ne usporadúvajú veľmi atrak-
tívne podujatia, ale otvorene 
hovorili aj o problémoch, ktoré 
riešia.

My sme na konferencii 
prezentovali víziu využitia 
pamiatok, ktoré súvisia s pô-

sobením rodiny Kuffnerovcov 
v Diószegu – vybudovanie 
múzea slovenského cukro-
varníctva v budove skladu 
náhradných dielov v areáli 
cukrovaru, využitie priestoru 
revitalizovaného parku, vybu-
dovanie komunitného centra 
v sýpke a snahu o záchranu 
Kuffnerovského kaštieľa. Rea-
lizácia tejto vízie je rozhodne 
náročnou úlohou a behom na 
dlhú trať, ale aspoň malými 
krôčikmi sa posúvame správ-
nym smerom.

Eva Sudová

23. októbra pred 156-timi 
rokmi začal svoju výrobu Cuk-
rovar v Sládkovičove, ktorého 
vedenie o 2 roky prevzal Karl 
Kuffner. Preto sme do ok-
tóbrového plánu výchovno – 

vzdelávacej činnosti v našom 
školskom klube detí zaradili 
tému „Kuffnerovci v našom 
meste“, aby deti spoznali a na-
dobudli vedomosti o Karlovi 
Kuffenrovi, jeho rodine a prí-

nose pre naše mesto. Okrem 
toho, v rámci tematických 
oblastí výchovy deti spozná-
vali „kuffnerovské budovy 
v meste, vzácne dreviny v par-
ku, stavali kaštieľ z rôzneho 
materiálu, projektovali mest-
ský park a vyvrcholením témy 
bolo výtvarné stvárnenie por-
trétu Karla Kuffnera prostred-
níctvom rozličného výtvarné-
ho materiálu a techniky. Deti 
tvorili na základe svojich ve-
kových osobitostí, ale hlavne 
s veľkým záujmom a snahou, 
čo sme ocenili vystavením 
ich výtvarných diel vo vesti-
bule Inovatechu. Výstava pod 
názvom „Karl Kuffner očami 

detí“  trvala 2 týždne a na jej 
konci pani Katka Talamonová 
z mestskej knižnice a expertka 
na tému „Kuffnerovci“ pani 
Evka Sudová vybrali spomedzi 
všetkých portrétov 5 najlep-
ších a ich autorov (Kira T., Va-
lentinka B., Stellka B., Adam-
ko M., Rafaelko H.) ocenili 
knihou „Významné osobnosti 
šiestich národností v Sládko-
vičove/Diószegu“. Ďakujeme 
pani riaditeľke Vierke Fran-
tovej za poskytnutie priestoru 
na výstavu a návštevníkom za 
záujem.

Mima Večerková, 
vedúca ŠKD
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Sládkovičovo je slovenský rekordér

Lampióny rozžiarili naše mesto

Vyše 400 detí, tínedžerov, 
rodičov i starých rodičov sa 
25. októbra 2023 zúčastnilo 
lampiónového sprievodu, aby 
rozžiarilo centrum nášho mes-
ta. Sprievod, ktorý zorganizo-
vala ZŠ K. Kuffnera v spolu-
práci s mestom Sládkovičovo, 
začal pred školou, pokračoval 
mestom a skončil pred Inova-
techom, kde už čakal DJ Mar-
tin Žák, aby roztancoval celé 
publikum, čo sa mu aj poda-

rilo. Tancovali strašidlá, čaro-
dejnice, princezné, superhrdi-
novia aj niektorí rodičia. Pre 
deti boli pripravené sladkosti, 
pre hladných a smädných buf-
et s občerstvením. 

Ďakujeme všetkým zúčast-
neným, že sa do sprievodu za-
pojili a pred Inovatechom vy-
tvorili výbornú atmosféru. 

Zuzana Červenková 

„Keď niečo naozaj chceš, 
celý vesmír sa spojí, aby si to 
dosiahol.“ (Paulo Coelho). 
Nám stačilo, aby sa spojilo veľa 
dobrých ľudí, dobrej nálady 
a kreativity, čo dopomohlo k 
tomu, že sme prežili príjemné 
spoločné popoludnie, a zároveň 
vytvorili nový slovenský re-
kord. Ustanovujúci rekord bol 
nakoniec potvrdený, aj zapísa-
ný komisárom, čím sa, počnúc 
dňom 14.10.2023, môže mesto 
Sládkovičovo pýšiť titulom 
«slovenský rekordér v najvyš-
šom počte vyrezaných a osvet-
lených tekvíc», presne 310 
svetlonosov.

Celé podujatie sa začalo vy-
stúpením detí zo všetkých slád-
kovičovských materských škôl 
a z folklórneho krúžku pri ZŠ 
s MŠ K. Kuffnera. V tom čase 
už po okolí rozvoniavala klo-
báska a cigánska pečienka náš-
ho partnera Klobáskového klu-
bu, šišky šikovných pekárok z 
Klubu seniorov a pečené tekvi-
cové semiačka. Počas celej ak-
cie pani vychovávateľky z ŠKD 
maľovali rôzne motívy na vese-
lé tváre detí, každý sa mohol 
odfotiť vo fotokútiku s jesen-
nou tematikou, či sa dozvedieť 
rôzne informácie o tekviciach 
na náučnom chodníku. Tekvice 
sa rýchlo míňali, keďže sa do 
vyrezávania zapojilo veľa ľudí 
všetkých vekových kategórií 
a vytvárali naozaj zaujímavých 
a krásnych svetlonosov. Dvaja 
„vyrezávači“ (pán Štefan a Mi-
roslav) dokonca získali za svoje 
umelecké diela malé medaily 
Slovenských rekordov. Každý, 
kto sa zapojil do vyrezávania, 
dostal za odmenu odznak ako 
pamiatku na túto tekvicovú 
slávnosť. Radosť zo spoloč-
ného diela sa stupňovala s po-
stupným zapĺňaním obrovského 
erbu (v rozmere 6,3x7,4 metra, 
ktorý nám rozmeral a vyznačil 
Piťo Macek-ďakujeme) vyreza-
nými tekvicami, v ktorých sme 
následne rozsvecovali sviečky. 
Celé podujatie dokumentovali 
fotoaparátmi i videokamerami 
študenti SSOŠ Sládkovičovo 
a krásne zábery z dronu nám 
vytvoril pán Peter L., za čo 
ďakujeme. Tesne pred 18. ho-
dinou došlo k oficiálnemu vy-
hodnoteniu rekordu, na ktorom 

bol prítomný poslanec mesta 
Koloman Hrdlica, ktorý pre-
vzal z rúk komisára certifikát 
za platný slovenský rekord a 
organizátorka Andrea Mesáro-
šová veľkú medailu „Slovenský 
rekordman“. „Nechýbalo ani 
šampanské, ktorým pokrstili 
certifikát“, prezradil médiám 
Igor Svítok, komisár z Knihy 
slovenských rekordov, ktorý 
zároveň vyjadril veľkú pochva-
lu za perfektnú prípravu a reali-
záciu akcie. Každý, kto bol na 
podujatí, odchádzal spokojný 
a odniesol si okrem tekvice aj 
milé spomienky na vydarené 
podujatie. Svietiaci svetlono-
si následne na pár dní zdobili 
kruhový objazd pri vstupe do 
mesta. Cieľom tejto akcie bolo 
okrem vytvorenia rekordu, strá-
venie času s rodinou, priateľmi 
pri niečom, čo sme v našom 
meste ešte doposiaľ nemali. 

Som nesmierne rada, že 
môj nápad dostal reálnu podo-
bu a predčil moje očakávania, 
čo by sa nestalo bez pomoci 
úžasných ľudí, ktorí sa na ce-
lom podujatí spolupodieľali 
a nezištne pomáhali. Preto za 
organizačný tým touto cestou 
ďakujem nasledovným: Mesto 
Sládkovičovo, Klobáskový 
klub Sládkovičovo, Technické 
služby mesta Sládkovičovo, 
SSOŠ Sládkovičovo, Remmork 
sound and light, Ďurov dvor, 
Mraziarne, a.s. Sládkovičovo, 
Heba-zdravotnícke potreby, PS 
Aviation, Jamajka, Klub senio-
rov, Mima Večerková, Veronika 
Maceková, Koloman Hrdlica, 
Viliam Brunner ml., Anita Ku-
balcová, Helga Schreiberová, 
Lujza Krommerová, Štefan 
Macek, Michaela Weiszová, 
Štefan a Peter Laukovci, Franti-
šek Ruman, Juraj Sedmák, Erik 
Franko, Lili Kutaková, Flóra 
Szilvia Újová, Zuzana Rutland, 
Zuzana Leicht, RudiVečerka, 
Terezka Scheinerová, Mária 
Szabóová, Mária Herczogová, 
Lórant Pokorný, deti a pani 
učiteľky zo všetkých sládkovi-
čovských materských škôl a z 
folklórneho krúžku pri ZŠ s MŠ 
K. Kuffnera.

Andrea Mesárošová

(fotografie z podujatia 
sú na str. 14 a 15)

2. Vinobranecká zábava

Vedenie Základnej orga-
nizácie Csemadoku v Slád-
kovičove v prvú októbrovú 
sobotu pozvalo svojich členov 
ako i obyvateľov mesta a oko-
lia na vinobraneckú zábavu. 
Po úvodnom slove predsedu 
základnej organizácie Cse-
madoku Attilu Srejnera zača-
la zábava, na ktorej do tanca 
hrala skupina Morvay band. 
Po bohatej sedliackej večeri 
si tí šťastnejší mohli z tombo-
ly odniesť bohaté ceny. Žiaľ, 
jesenné „chorľavé“ obdobie 
sa odzrkadlilo na počte prí-
tomných, napriek tomu mala 

zábava vynikajúcu atmosféru, 
o čom svedčí i skutočnosť, 
že tí najvytrvalejší tancovali 
až to skorých ranných hodín. 
Ďakujeme všetkým, ktorí nás 
podporujú v našej práci, ktorí 
sa zúčastnili pri organizovaní 
a realizovaní zábavy. Vieme, 
že v Sládkovičove nemá vino-
branie veľkú tradíciu, ale dúfa-
me, že sa nám podarí založiť 
tradíciu vinobraneckých zábav 
a že na budúcu jeseň opäť prij-
mete naše pozvanie.

V mene ZO Csemadoku 
v Sládkovičove

Silvia Michaleková                                                  
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Pani Jasovskej patrí sr-
dečná gratulácia ku krásnemu 
jubileu a veľký obdiv za to 
ako zvládla všetky nástrahy 
života, ako dobre vychovala 4 
deti, ako dlho a veľa pracovala 
a ako mala chuť žiť. 

Prajeme jej pevné zdravie 
do ďalších rokov života!

Zuzana Červenková

VII. Rodičovský ples ZŠ s MŠ K. Kuffnera

Je to už 7 rokov, čo sa sku-
pina rodičov rozhodla preme-
niť dobrú myšlienku na reál-
ny skutok a každoročne pod-
poruje  školu organizovaním 
rodičovského plesu.  O tom, 
že to bol dobrý nápad, svedčí 

aj hojná účasť rodičov, peda-
gógov, poslancov MZ i pria-
teľov školy na tomto podujatí. 
7. ročník Rodičovského plesu 
ZŠ s MŠ K. Kuffnera  otvorila 
predsedníčka združenia rodi-
čov Petra Bartalošová, ktorá 
vo svojom príhovore poďa-
kovala prítomným za účasť, 
výbornú spoluprácu a ochotu 
pomôcť a popriala všetkým 
príjemnú spoločnosť a dobrú 
zábavu. Úvod podujatia patril 
tanečníkom z Karloveského 
tanečného centra Bratisla-
va a z Klubu spoločenských 
tancov Petan v Pezinku, ktorí 
prítomným predviedli najprv 
štandardné spoločenské tan-
ce, neskôr latinsko-americké. 
O hudobnú produkciu počas 
celého večera sa staral DJ 
Paťo Gemeri, o chutnú veče-
ru sa postaral kolektív Katky 
Csanakyovej, bohatú tombolu 
zabezpečili rodičia a sponzo-
ri, za  čo im patrí obrovská 

Navštívili sme našu 100-ročnú jubilantku

Pani Alžbeta Jasovská sa 
dožila krásneho životného 
jubilea. Matka štyroch detí, 
babka 11 vnúčat, prababka 
18 pravnúčat a praprababka 3 
prapravnúčat  svoje sté naro-
deniny oslávila v kruhu svojich 
najbližších. 

V troch rokoch prišla o 
mamu, dvaja bratia prišli o 
život vo vojne, v 58. rokoch 
ovdovela, ale nikdy nestratila 
chuť žiť a s údelmi osudu sa 
vždy statočne popasovala. Je 
obdivuhodné, že je stále sa-
mostatná, lebo zdravie jej ešte 
našťastie slúži, občas si vyjde 

aj na prechádzku, niekedy si 
aj navarí, vo voľnom čase rada 
číta a najčastejšie spomína na 
mladosť. 

V mene mesta Sládkovičo-
vo jej ku krásnemu jubileu pri-
šli domov zagratulovať aj pri-
mátor mesta Gábor Krommer, 
prednosta mesta Štefan Lancz, 
Silvia Michaleková a Zuzana 
Červenková, ktorí jej odovzdali 
kyticu a darčekový kôš. Po prí-
jemnom posedení a rozhovore s 
pani Jasovskou, jej dvoma dcé-
rami a zaťom sa s prianím pev-
ného zdravia a chuti do života 
so všetkými rozlúčili.  

vďaka. Za výborné zákusky 
ďakujeme Kalmimu Hrdlico-
vi, za tombolové lístky firme 
Tripsy a za výzdobu spoloč-
nosti Luxury event marquees. 
Moderovania sa ujal Ervin 
Červenka. Počas večera prí-
tomní využili aj fotografo-
vanie vo fotokútiku. A o to, 
aby bolo všetko zabezpečené 
sa postaral organizačný tím a 

veľa ochotných ľudí na čele s 
Petrou Bartalošovou. Za to, 
že sa celý večer niesol v du-
chu dobrej nálady a výbornej 
zábavy vďačíme vám všet-
kým, ktorí ste prišli a podpo-
rili tak ZŠ s MŠ K.Kuffnera. 

za organizačný tím
Zuzana Červenková
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HAHOTA 30 - Kaktusový kvet

Sex noci svätojánskej

Darček

10. novembra 2023 sa di-
váci vo veľkej sále Inovate-
chu preniesli do roku 1905, v 
ktorom sa odohrával dej dy-
namickej komédie Woodyho 
Allena - Sex noci svätoján-
skej. Tri páry, ktoré sa stretli 
vo vidieckom sídle vynálezcu 
Andrewa Hobbsa a jeho man-
želky Adriany očakávali úpl-
ne niečo iné, než sa nakoniec 
stalo. Kolotoč vášne a humoru 
sa rozprúdil aj vďaka dokto-
rovi Maxwellovi a jeho bez-

prostrednej partnerke Dulcy,
v dôsledku čoho všetky tri 
páry podľahli čaru svätoján-
skej noci. 

O jedinečný zážitok z tejto 
komédie sa postarali členovia 
Mestského divadla Trenčín: 
Peter Trník, Zuzana Mišáko-
vá, Ján Slezák, Diana Mina-
rovčová,  Danica Jurčová a 
Štefan Richtárech, ktorých vý-
borné herecké výkony ocenili 
diváci potleskom v stoji.

Zuzana Červenková

Komédiu o prežívaní pred-
vianočného zhonu, prípravách 
na Vianoce, vianočných dar-
čekoch, ale aj o láske si prišli 
diváci pozrieť  30. novembra 
2023 do Inovatechu. Výborné 
herecké výkony  Andrey Pro-
fantovej a Mariána Labudu 
ml. doplnil odvážny divák z 

publika, ktorého herci zapojili 
do deja komédie. Za to, že bol 
ochotný zhostiť sa úlohy tan-
cujúceho stromčeka, ho diváci 
odmenili potleskom a herci ty-
pickým vianočným darčekom 
- ponožkami. 

Zuzana Červenková

18. novembra 2023 sme 
sa sládkovičovskému publiku 
predstavili s našou novou hu-
dobnou veselohrou v dvoch 
dejstvách Kaktusový kvet. 
S veľkým odhodlaním sme sa 
chystali na premiéru, pretože 
týmto predstavením sme chce-
li osláviť 30. výročie založenia 
nášho súboru. Hra Kaktusový 

kvet bola ďalšou výzvou pre 
nás, pretože jej naštudovanie 
nebolo hladké. Skúškové ob-
dobie prelomila najprv pan-
démia Covidu, následne sme 
si museli nájsť i novú účinku-
júcu. Cítili sme, že narážame 
na množstvo prekážok a že 
tento program nikdy nebude 
hotový. Našťastie sa to nesta-
lo, podarilo sa nám nájsť novú 
účinkujúcu v osobe Erzsébet 
Máia Hervay, ktorá podľa nás 
vo svojej roli perfektne ob-
stála. Po týchto ťažkostiach 
sa plnou rýchlosťou naštarto-
valo skúšobné obdobie, čo si 
vyžaduje množstvo voľného 
času. Základ piesní vyhotovu-
je náš hudobník János Katona 
a veru niekedy máme problém 
i s textami. V starom kultúr-
nom dome strávime množstvo 
času, kým je predstavenie ho-

tové tak, ako ho naše milé obe-
censtvo mohlo v sobotu vidieť. 
Veru nebolo to ľahké obdobie 
v živote Hahoty, pretože nás 
v máji opustil po dlhej chorobe 
náš režisér Tibor Srejner. Táto 
smutná udalosť dala nášmu 
súboru ešte viac síl a ešte viac 
nás zomkla. So všetkými sila-
mi, vedomosťami získanými 

od neho a obrovskou energiou 
sme sa vrhli do práce. Tým-
to sme mu chceli dokázať, že 
jeho doterajšia práca nebola 
zbytočná.

Hra Kaktusový kvet zožala 
opäť úspech u sládkovičov-
ských divákov. I touto ces-
tou ďakujeme nášmu milému 
obecenstvu, že nás počas tých 
uplynulých 30 rokov vždy pri-
vítalo vypredanou sálou. Veď 
Hahota by bez milých divákov 
nemohla byť úspešná. Ďakuje-
me za obrovský potlesk, ktorý 
nás vždy napĺňa energiou a ra-
dosťou, vediac, že naša práca 
nie je zbytočná.

Myslíme si, že týmto 
programom sme toto krásne 
jubileum oslávili tak, ako sa 
patrí. Ďakujeme primátorovi 
nášho mesta Gáborovi Krom-
merovi, predstaviteľom mesta 

Csorvás, ako i predstaviteľom 
ZO Csemadoku i OZ Klobás-
kový klub za slová uznania. 
Vieme, že náš režisér, otec 
Hahoty sa na nás zhora poze-
ral, bol tu s nami a bol hrdý na 
Hahotu.

Ďakujeme všetkým tým, 
ktorí akýmkoľvek spôsobom 
prispeli a pomáhali nám, aby 
náš program prebehol bez 
problémov a hladko. 

divadelný súbor Hahota
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Spoločenská kronika k 4. 12. 2023

Inzerecia

Navždy nás opustili:

Vojtech Krivošek /91/ - 
12.10.2023, 

Ferdinand Megó /73/ - 
14.10.2023, 

Helena Sidóová /82/- 
23.10.2023, 

Eduard Kakvic /70/ - 
1.11.2023, 

Etela Vargová /82/ - 
13.11.2023, 

Barbora Lenártová /85/ - 
22.11.2023, 

Gizela Jungová /84/ - 
3.12.2023

Bývalí občania:

Pavol Patrik /78/ - 
11.10.2023

Karol Pastorik /44/ - 
12.11.2023

Občianka Malej Mače: 

Anna Kostková,
rod. Šuľanová /75/ - 
14.11.2023

Spomienková slávnosť

Základná organizácia Cse-
madoku v Sládkovičove zor-
ganizovala 11. novembra 2023 
spomienkovú slávnosť pri 
príležitosti 76. výročia vysíd-
lenia. Slávnosť sa konala pri 
pamätnej stene na miestnom 
cintoríne. V úvode odznela 
báseň Üzenet haza/Odkaz do-
mov od Alberta Wassa v po-
daní Kornélie Tumma, žiačky 
Súkromnej strednej odbor-
nej školy v Sládkovičove. Po 
úvodnom slove predsedu ZO 
Csemadoku, Attilu Srejnera, 
nasledoval príhovor Antona 
Szabóa, ktorý bol iniciátorom 
a realizátorom pamätnej steny. 
Atmosféru spomienky umoc-
nilo vystúpenie speváckeho 

zboru pri rímskokatolíckom 
kostole Nanebovzatia Panny 
Márie, do ktorého sa zapojili 
i žiaci Základnej školy Sándo-
ra Petőfiho s VJM. Po kladení 
vencov sa zapálili sviečky ako 
spomienka na všetkých, kto-
rým nebolo súdené odpočívať 
v rodnej zemi.  Spomienková 
slávnosť pokračovala premie-
taním filmu a zabíjačkovou 
večerou v zasadacej miestnosti 
Inovatechu. Ďakujeme Anto-
novi Szabóovi za podporu to-
hoto podujatia!

v mene ZO Csemadoku 
v Sládkovičove

Silvia Michaleková

Kultúra bez bariér

Galantské osvetové stre-
disko zorganizovalo 10. no-
vembra 2023 v Inovatechu 
umelecké soaré, na ktorom 
boli prezentované aktivity 
zdravotne znevýhodnených 
občanov galantského regiónu. 
Cieľom podujatia s názvom 
Kultúra bez bariér bolo po-
skytnúť rovnosť príležitostí 
spoluobčanom so zdravotným 
znevýhodnením. V umelec-
kom soaré sa hudbou, spevom 
a tancom prezentovali Erika 
Slezáková, Vladimír Bango, 
Dezider Hollósi, Etien a tiež 
účinkujúci z Domovov sociál-
nych služieb pre deti a dospe-
lých v Galante a Šintave.

Hosťom podujatia bola slo-
venská paralympijská reprezen-
tantka v stolnom tenise a curlin-
gu Alena Kánová.

Súčasťou podujatia bola aj 
výstava prác klientov Antonius 
senior centra Sládkovičovo, 
DSS pre dospelých Košúty, 
DSS pre deti a dospelých Šin-
tava, DSS pre deti a dospelých 
Galanta a Centra sociálnych 

služieb Galata - Hody, a tiež 
výstava diel Pavla Kohúta a 
Ing. Karola Dudása, ktorá bola 
verejnosti sprístupnená do 30. 
novembra 2023.

Podujatie sa realizovalo s fi-
nančnou podporou Ministerstva 
kultúry Slovenskej republiky. 

Zuzana Červenková
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Dňa 22. októbra 2023 nás náhle navždy 
opustil môj milovaný brat,  bývalý občan mesta 
Sládkovičovo, 

              František Pivko. 

O necelé tri týždne, 11. novembra 2023, na 
večný odpočinok odišla aj jeho manželka 

   Helena Pivková, rod. Karvanská. 
Bok po boku, tak ako žili, odišli spoločne do 

večnosti.

sestra Gabriela Brunnerová s rodinou 

Čas ubieha a nevráti, čo osud vzal...
V srdci zostanú len úcta, láska, spomienky a žiaľ.

Dňa 18.decembra 2023 sme si pripomenuli 2. 
výročie úmrtia milovaného manžela, otca, dedka a 
pradedka 

             Dezidera Nagya. 
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 

spomienku...
smútiaca rodina

Dňa 23. októbra 2023 nás navždy opustila 
              Helena Sidóová 

vo veku 82 rokov.  
Smútiaci synovia a rodina ďakujú všetkým, 

ktorí ju odprevadili na jej poslednej ceste. 
S láskou spomínajú synovia s rodinami.

„Nedá sa opísať slovami, akú bolesť v srdci stále 
cítime, ani to, ako veľmi nám chýbaš“

Dňa 11. novembra 2023 sme si pripomenuli 2. 
výročie, čo nás navždy opustil náš milovaný 

              Marian Paulo.
S láskou a vďakou spomína manželka a deti s 

rodinami.

Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom, 
známym, ktorí dňa 25.novembra 2023 odprevadili 
na poslednej ceste našu drahú mamu, svokru, 
babku a prababku 

      Barboru Lenártovú, rod. Bogárovú.
Ďakujeme za prejavy sústrasti, vence a 

kvetinové dary.
smútiaca rodina

Možno hviezdy nie sú hviezdy, ale iba otvory 
v nebi, cez ktoré prúdi láska našich blízkych 
zosnulých, svieti na nás a oznamuje nám, že sú v 
nebi šťastní...

Dňa 10. novembra 2023 sme si pripomenuli 
smutné 5. výročie, ako nás navždy opustila naša 
drahá mama, svokra, babka a prababka 

Rozália Krajčovičová, rod. Horváthová 
a dňa 23. júla 2023 sme si pripomenuli smutné 
16. výročie, ako nás navždy opustil náš drahý 
otec, svokor, dedko a pradedko 
                    Štefan Krajčovič.

S láskou a úctou spomínajú syn a dcéra s 
rodinami.

„Nedá sa opísať slovami, akú bolesť v srdci 
cítime, ani to ako veľmi nám chýbaš…“

1. januára 2024 bude 5 rokov, čo si odišla do 
svojho večného domova naša milovaná mamička, 

             Alžbeta Magyaricsová. 

Tvoju pamiatku si navždy uchováme: dcéra, 
vnúčatá s rodinami, pravnúčatá, malá Emili ti 
posiela pusu hore do neba. Veľmi nám chýbaš.

Dňa 13. januára 2023 uplynie  rok, čo nás 
navždy opustil 

             Július Tóth.
S láskou spomína manželka, dcéry s rodinami, 

vnúčatá, pravnúčatá a brat s rodinou.

Odišiel si tíško ako odchádza deň  
a v našich srdciach zostala spomienka len.
Už len kytičku kvetov na hrob môžeme ti dať 
a spokojný večný spánok ti priať.

Dňa 10. februára 2024 uplynie rok od úmrtia 
nášho drahého manžela, dedka, pradedka 

              Ľudovíta Tormu.
Nech s nami spomína každý, kto ho poznal a 

mal rád.
S láskou spomínajú manželka Marta, dcéry 

Adrika a Gabika s rodinami.



Sládkovičovo je slovenský rekordér



Diószeg szlovák rekorder
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Megemlékezések

2023. október 22-én váratlanul itt hagyott 
minket szeretett testvérem, Diószeg volt lakosa, 

               František Pivko. 
Nem egészen három hét után, 2023. 

november 11-én, örök nyugalomra tért felesége,
     Helena Pivková, szül. Karvanská is.
Úgy ahogy együtt éltek, úgy távoztak együtt 

az örökkévalóságba. 

testvére Gabriella Brunnerová családjával

„Az élet elmúlik, de az emlékek élnek,
Amíg élünk, őrizzük őket.”

2023. december 18-án emlékeztünk meg a 
szeretett férj, édesapa, nagyapa és dédpapa, 

                 Dezider Nagy 
halálának 2. évfordulójáról. Akik ismerték, kérjük, 
szenteljenek emlékének egy néma pillanatot. 

A gyászoló család

2023. október 23-án, 82 éves korában örökre 
itt hagyott bennünket 

               Sidó Ilona. 
Gyászoló fiai és családja köszöni 

mindenkinek, aki elkísérte őt utolsó útján.
Szeretettel emlékeznek fiai családjukkal 

„Az idő múlik, de feledni nem lehet, 
csak meg kellett tanulni élni nélküled.”

2023. november 11-én volt 2 éve, hogy örökre 
itt hagyott bennünket szerettünk, 

               Marian Paulo. 
Szeretettel és hálával emlékeznek felesége és 

gyermekei családjukkal.

Köszönjük a rokonoknak, barátoknak, 
ismerősöknek, hogy 2023. november 25-én 
elkísérték utolsó útjára a drága édesanyát, anyóst, 
nagymamát és dédmamát, 

       Barbora Lenártová szül. Bogárovát. 
Köszönjük a részvét őszinte szavait, 

a koszorúkat és virágokat. 
A gyászoló család

Ők, akik már nincsenek közöttünk, 
Eltávoztak egy szebb, egy jobb világba, 
Mégis itt vannak legbelül, lelkünkben élnek, 
És benne vannak minden imánkban.

Szomorú szívvel emlékezünk drága 
szüleinkre, az 5 éve elhunyt édesanyára, anyósra, 
nagymamára és dédnagymamára, 

     Krajčovič szül. Horváth Rozáliára, 
és a 16 éve elhunyt édesapára, apósra, nagyapára 
és dédnagyapára, 
                    Krajčovič Istvánra.

Emléketeket örökké őrzi szerető fiatok és 
lányotok családjával. Nyugodjatok békében, 
legyen áldott pihenésetek.

Az idő nagyon gyorsan elhalad, de az emléked 
szívünkben mindörökre megmarad.

2024. január 1-én lesz 5 éve, hogy örökre 
elmentél az örökös otthonodba drága édesanyánk,

              Magyarics Erzsébet.
Szeretettel őrizzük emlékedet: lányod, unokáid 

családjukkal, dédunokáid, a kis Emili küldi 
Neked a puszikat fel a nagy messzeségbe. Nagyon 
hiányzol.

2024. január 13-án lesz egy éve, hogy örökre 
itt hagyott bennünket szerettünk, 

                 Július Tóth. 
Szeretettel emlékezik felesége, lányai 

családjukkal, unokái, dédunokái és testvére 
családjával

Az élet csendesen megy tovább,
De emléked elkísér egy életen át.
Hiányod elviselni nagyon nehéz, 
Örökké élni fog a fájó emlékezés.

2024. február 10-én lesz egy éve, hogy 
a szeretett férj, nagyapa, dédapa, 

                 Torma Lajos 
elhunyt.

Emlékezzen rá velünk együtt mindenki, aki 
ismerte és szerette őt. 

Szeretettel emlékeznek felesége Márta, lányai 
Gabika és Adrika családjukkal
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Közösségi krónika 2023. 12. 4-ig

Apróhirdetés

Elhunytak:

Krivošek Béla /91/ - 
2023.10.12 

Megó Ferdinand /73/ - 
2023.10.14. 

Sidó Ilona /82/- 2023.10.23. 

Eduard Kakvic /70/ - 
2023.11.1. 

Etela Vargová /82/ - 
2023.11.13. 

Barbora Lenártová /85/ - 
2023.11.22. 

Gizela Jungová /84/ - 
2023.12.3.

Volt lakosaink:

Patrik Pál /78/ - 
2023.10.11.

Karol Pastorik /44/ - 
2023.11.12.

Kismácséd lakosa: 

Anna Kostková szül. 
Šuľanová /75/ - 
2023.11.14

Megemlékezés

A Csemadok Diószegi 
Alapszervezete 2023. no-
vember 11-én emlékezett 
meg a kitelepítés 76. évfor-
dulójáról. A megemlékezésre 
a helyi temetőben elhelyezett 
emlékfalnál került sor. A beve-
zetőben Wass Albert: Üzenet 
haza című verse hangzott el, 
Tumma Kornélia, a Diószegi 
Magán Szakközépiskola diák-
jának előadásában. A Csema-
dok Diószegi Alapszervezete 
elnökének, Srejner Attilának 
a köszöntője után, Szabó An-
talnak, az emlékfal megál-
modójának és kivitelezőjének 
ünnepi beszéde következett. 
A megemlékezést a Diószegi 

Nagyboldogasszony Plébá-
niatemplom énekkara a Petőfi 
Sándor Alapiskola tanulóival 
kiegészülve tette még meghit-
tebbé. A koszorúzást az emlé-
kezés gyertyáinak meggyújtá-
sa követte. A megemlékezés 
az Inovatech emeleti helysé-
gében filmvetítéssel és disznó-
toros vacsorával folytatódott. 
Köszönjük Szabó Antalnak 
a rendezvényhez való hozzá-
járulását!
                                                                                            

A Csemadok Diószegi 
Alapszervezetének nevében

                                                                                                                                
Michalek Szilvia

Akadálymentes kultúra

A Galántai Népművelési 
Központ 2023. november 10-
én az Inovatechben művészeti 
találkozót szervezett, melyen 
a galántai régió egészségká-
rosodott lakosai mutathat-
ták meg tevékenységüket. 
Az „Akadálymentes kultúra“ 
elnevezésű rendezvény célja 
az esélyegyenlőség biztosítása 
az egészségkárosodott szemé-
lyek számára. A művészeti ta-
lálkozón zenével, dallal, tánc-
cal és szavalattal Slezák Erika, 
Vladimír Bango, Dezider Hol-
lósi, Etien, valamint a galántai 
és semptei gyermek és felnőtt 
szociális otthonok képviselői 
mutatkoztak be. A rendez- 
vény vendége Alena Kánová, 
szlovák paralimpikon volt, aki 
asztaliteniszben és curlingben 
képviseli Szlovákiát. 

A rendezvény részét ké-
pezte az a kiállítás is, melyen 
munkáikkal a Diószegi Anto-
nius Szenior Központ, a Ne-
meskosúti Felnőtt Szociális 
Otthon, a Semptei Gyermek és 
Felnőtt Szociális Otthon, a Ga-

lántai Gyermek és Felnőtt Szo-
ciális Otthon, valamint a Ga-
lánta - Hódi Szociális Köz-
pont kliensei mutatkoztak be, 
illetve láthatóak voltak Pavol 
Kohút és Karol Dudás mun-
kái is. A kiállítást az érdek-                                     
lődők 2023. november 30-ig 
tekinthették meg.

A rendezvény a Szlovák 
Köztársaság Kulturális Mi-
nisztériumának támogatásával 
valósult meg.

Zuzana Červenková
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2023. november 18-án 
mutattuk be legújabb 2 fel-
vonásos zenés vígjátékunkat 
A kaktusz virágát, a  diószegi 
közönségnek. Nagy odaadás-
sal készültünk a bemutatóra, 
mivel ezzel a műsorral sze-
rettük volna megünnepelni 
csoportunk megalakulásának 
harmincadik évfordulóját. 
A kaktusz virága című darab 
egy újabb nagy kihívás volt 
számunkra, mivel a betanulá-
sa nem volt zökkenőmentes. 
A próbafolyamatokat először 
a Covid – járvány törte meg, 
majd időközben új szereplőt 
is kellett keresnünk. Úgy érez-
tük, hogy akadályok sorába 
ütközünk, hogy ez a műsorunk 
sosem fog elkészülni. Szeren-
csére ez nem így történt, új 
szereplőt is sikerült találnunk 
Hervay Mária Erzsébet szemé-
lyében, aki szerintünk nagyon 
ügyesen helytállt. Ezek után 
teljes gőzzel beindult a próba-
folyamat, ami rengeteg szabad-                                                       
időt igényel. A dalok alapjait 
zenészünk Katona János készí-
ti, és néha bizony a szöveggel is 
meggyűlik a bajunk. Rengeteg 
órát töltünk el az öreg kultúr-
házban, amíg a darab elkészül, 

úgy, ahogy azt szombat este 
láthatta a kedves közönségünk. 
Bizony nem volt zökkenőmen-
tes és könnyű időszak ez a 
Hahota életében, mivel május-
ban rendezőnk, Srejner Tibor 
hosszan tartó betegség után itt 
hagyott bennünket. Ez a szo-
morú esemény, valahol még 
nagyobb erőt és összetartozást 
adott kis csapatunknak. Min-
den erőnkkel, és a tőle tanult 
tudásunkkal, nagy energiá-
val láttunk neki a munkának. 
Ezzel szerettünk volna neki is 
bizonyítani, hogy az ő eddigi 
munkája nem volt hiábavaló. 

 A kaktusz virága ismét si-
kert aratott a diószegi közön-
ség előtt. Ezúton is szeretnénk 
megköszönni a kedves közön-
ségünknek, hogy 30 éven át, 
mindig teltházas nézőtérrel 
fogadnak bennünket. Hiszen 
a Hahota a kedves nézők 
nélkül nem lenne sikeres. 
Köszönjük a sok tapsot, ami 
mindig erővel és boldogsággal 
tölt el bennünket, tudván, hogy 
a munkánk nem hiábavaló. 

  Műsorunkkal úgy érezzük 
méltóképpen megünnepeltük 
ezt a jubileumot. Köszönjük 
szépen városunk polgármes-

11KULTÚRA  

HAHOTA 30  - A kaktusz virága

Szentivánéji szexkomédia

Ajándék

2023. november 10-én 
az Inovatech nagytermében 
lévő nézők az 1905-ös évbe 
repülhettek vissza, amely-
ben Woody Allen dinamikus 
vígjátékának, a Szentivánéji 
szexkomédiának a cselekmé-
nye játszódik. A három pár, aki 
a feltaláló Andrew Hobbs és 
felesége, Adriana vidéki házá-
ban találkozik, teljesen mást 
vár, mint ami végül is történt. 
A vágy és a humor körhin-
tája doktor Maxwellnek, és 
közvetlen partnernőjének Dul-

cynak köszönhetően pörgött 
föl, aminek következtében 
mind a három pár engedett 
a szentivánéji csábításnak. 
A vígjáték adta felejthetetlen 
élményről a Trencséni Városi 
Színház tagjai gondoskodtak: 
Peter Trník, Zuzana Mišáko-
vá, Ján Slezák, Diana Mina-
rovčová, Danica Jurčová és 
Štefan Richtárech, akiknek ki-
váló játékát a nézők állótaps-
sal jutalmazták.

Zuzana Červenková

A karácsonyi rohanásról, 
készülődésről, a karácsonyi 
ajándékokról, és a szeretetről 
szóló vígjátékot tekinthettek 
meg a nézők 2023. november 
30-án az Inovatechben. And-
rea Profantová és ifj. Marián 
Labuda kiváló színészi játékát 
egy bátor néző egészítette ki, 
akit a színészek a vígjáték cse-
lekményébe vontak be. Azért, 
hogy hajlandó volt elvállani 
a táncoló karácsonyfa szere-
pét, a színészek egy jellegze-
tes karácsonyi ajándékkal – 
zoknival jutalmazták meg. 

Zuzana Červenková

terének, Krommer Gábornak, 
Csorvás város  képviselőinek, 
valamint a Csemadok és a he-
lyi Kolbászklub képviselőinek 
az elismerő szavakat.Tudjuk, 
hogy rendezőnk, a Hahota aty-
ja is onnan fentről nézett ránk, 
itt volt velünk és nagyon büsz-
ke volt a Hahotára.   

    Köszönjük szépen minda-
zoknak, akik bármi módon 
hozzájárultak és besegítettek, 
hogy műsorunk zökkenőmen-
tesen menjen végbe. 

Hahota színjátszó csoport
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A Kuffner Károly AI és Óvoda VII. Szülői bálja

Már 7 éve annak, hogy a 
szülők egy kis csapata egy jó 
ötletet valóra váltva a szülői 
bál megszervezésével támo-
gatja az iskolát. Azt, hogy 
ez jó ötlet volt, mi sem bizo-
nyítja jobban, mint a szülők, 

pedagógusok, a városi képvi-
selő-testület tagjaink és az is-
kolabarátoknak a nagy száma 
ezen a rendezvényen. A Kuff-
ner Károly AI és Óvoda VII. 
Szülői bálját a Szülői Tanács 
elnöknője, Petra Bartalošová 
nyitotta meg, aki beszédében 
megköszönte a jelenlévőknek 
a részvételt, köszönetet mon-
dott a kiváló együttműködé-
sért és a segítőkészségért, és 
mindenkinek kellemes társa-
ságot és jó szórakozást kívánt. 
A rendezvényt a Pozsony-  Ká-
rolyfalui Karloveské tanečné 
centrum Bratislava, és a bazini 
Petan táncklub táncosai nyitot-
ták meg, akik először standard, 
majd latin-amerikai táncokkal 
mutatkoztak be. Az est folya-
mán a zenét DJ Paťo Gemeri 
biztosította, a finom vacsoráról 
Csanaky Katika csapata gon-
doskodott, a gazdag tombolát 
a szülők és támogatók bizto-
sították, amiért óriási köszö-

Meglátogattuk 100 éves jubilánsunkat

Alžbeta Jasovská szép ju-
bileumot élt meg. A négy gyer-
mekes édesanyja, aki 11 unoka 
nagymamája, 18 dédunoka dé-
dije, és 3 ükunoka ükmamája, 
100. születésnapját családja 
körében ünnepelte meg. Há-
rom éves korában vesztette el 
édesanyját, két bátyja a hábo-
rúban vesztette életét, 58. éle-
tévében megözvegyült, de so-
sem vesztette el életkedvét, és 
a sors által rámért csapásokkal 
mindig bátran megküzdött. 
Csodálatraméltó, hogy még 
mindig önálló, mert egészsége 
jól szolgál, néha sétálni is el-

megy, vagy megfőz, szabadi-
dejében pedig szívesen olvas, 
és legszívesebben fiatalkorára 
emlékezik vissza. Diószeg vá-
rosa nevében Krommer Gábor 
polgármester, Lancz István hi-
vatalvezető, Michalek Szilvia 
és Zuzana Červenková gra-
tulált az ünnepeltnek, akinek 
virágcsokorral és ajándékko-
sárral kedveskedtek. A Jasov-
ská asszonnyal, két lányával és 
vejével beszélgetéssel eltöltött 
találkozó végén jó egészséget 
és békés napokat kívánva bú- 
csúztak el mindenkitől. 

Jasovská asszonynak szív-
ből gratulálunk e gyönyörű 
ünnep alkalmából, és csodá-
lattal adózunk élete előtt azért, 
miként birkózott meg az élet 
adta nehézségekkel, hogy 
felnevelt 4 gyermeket, milyen 

hosszú ideig és sokat dolgo-
zott, és hogy sosem vesztette 
el életkedvét. A következő 
évekre is további jó egészséget 
kívánunk!

Zuzana Červenková

net jár. A finom süteményeket 
Hrdlica Kalminak köszön-
hetjük, a tombolajegyeket 
a Tripsy cégnek, a díszítést pe-
dig a Luxury event marquees 
társaságnak. Az est műsorve-
zetője Ervin Červenka volt. 
A bál során a résztvevők 
a fotósarokban fotózkodhat-
tak. Arról pedig, hogy minden 
biztosítva legyen a szervezői 

gárda, és persze számos segí-
tőkész ember gondoskodott 
Petra Bartalošovával az élen. 
Az, hogy az egész est a jókedv 
és a jó szórakozás jegyében 
zajlott önöknek köszönhető, 
akik eljöttek és támogatták a 
Kuffner Károly AI és Óvoda 
bálját. 

Zuzana Červenková
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Diószeg szlovák rekorder

Lampionok világították be városunkat

Több mint 400 gyerek, tini, 
szülő és nagyszülő vett részt 
2023. október 25-én a lam-
pionos felvonuláson, hogy 
beragyogtassa városunk köz-
pontját. A felvonulás, melyet 
a Kuffner Károly Alapiskola 
szervezett Diószeg városával 
karöltve, az iskolától indult 
a városon át, és az Inovatech-
nél ért véget, ahol már Mar-
tin Žák DJ várt rájuk, hogy 
megtáncoltassa a publikumot, 

ami sikerült is neki. Táncoltak 
a kísértetek, a boszorkányok, 
hercegnők, a szuperhősök és 
néhány szülő is. A gyerekeket 
édesség, az éheseket és szomja-
sakat büfé várta. Köszön-
jük mindenkinek a rész-                                                                      
vételt, azt, hogy bekapcsolód-
tak a felvonulásba, és az Ino-
vatech előtt kiváló hangulatot 
teremtettek. 

Zuzana Červenková 

„Ha akarsz valamit, az              
egész Mindenség összefog, hogy 
kívánságodat megvalósítsad.“ 
(Paulo Coelho). Nekünk ehhez 
elég volt, hogy sok jó ember, 
a jókedv és kreativitás össze-
kapcsolódjon, ami hozzásegített 
ahhoz, hogy egy kellemes, közös 
délutánt éljünk át, és egyúttal egy 
új szlovák rekordot állítsunk fel. 
Végül az első rekord hitelesítve 
volt, és a biztos által bejegyzésre 
került, így 2023. október 14-től 
Diószeg „a legnagyobb számú ki-
faragott és kivilágított töklámpás 
szlovák rekordere“ cím büszke 
tulajdonosa, ami pontosan 310 
töklámpást jelent.  

A rendezvény a diószegi óvo-
dások és a Kuffner Károly AI és 
Óvoda mellett működő folklór-
csoport tagjainak fellépésével 
kezdődött. Abban az időben már 
érezni lehetett partnerünk, a Kol-
bászklub PT által sütött kolbász 
és cigánypecsenye, a szenior klub 
tagjai által sütött szalagosfánk, és 
a sült tökmag illatát. Az egész 
rendezvény folyamán az iskolai 
klub nevelőnői a vidám gyerekek 
arcára különböző motívumokat 
festettek, mindenki lefényké-
pezkedhetett az őszi témájú fotó 
sarokban, vagy különböző, 
a tökkel kapcsolatos ismerete-
ket szerezhetett a tanösvényen. 
A tökök gyorsan fogytak, hiszen 
minden korosztály bekapcso-
lódott a versenybe, és igazán 
érdekes és szép lámpásokat fa-
ragtak. Két tökfaragó (Štefan és 
Miroslav) művéért jutalmul még 
a Szlovák Rekordok kis érmét is 
megkapta. Mindenki, aki bekap-
csolódott a faragásba, jutalmul 
egy jelvényt kapott, ami erre 
a fesztiválra emlékezteti majd. 
A közösen elkészült mű adta 
öröm csak fokozódott a hatal-
mas címer töklámpásokkal való 
fokozatos kitöltésével (a 6,3x7,4 
méter méretű címert Piťo Macek 
mérte és jelölte ki – köszönjük), 
melyekben végül meggyújtot-
tuk a gyertyákat. Az egész ren-
dezvényt fényképezőgépekkel 
és videókamerákkal a Diószegi 
Magán Szakközépiskola tanulói 
dokumentálták, a drónnal készült 
felvételeket pedig Peter L. ké- 
szítette, amit nagyon köszönünk. 
Röviddel 18 óra előtt került sor 
a rekord hivatalos kiértékelé-
sére, melyen részt vett Koloman 

Hrdlica képviselő, aki a rekord-
kísérlet hitelesítőjétől átvette az 
érvényes szlovák rekordról szóló 
egyedi tanúsítványt, a rendez- 
vény szervezője, Andrea Mesá-
rošová pedig a „Szlovák Rekord-
man“ nagy érmet. „Nem hiány-                         
zott a pezsgő sem, amellyel az új 
tanúsítványt megkereszteltük“, 
mondta a médiáknak Igor Svitok, 
a Szlovák Rekordok Könyvének 
biztosa, aki egyúttal dicséretet 
mondott a rendezvény tökéletes 
megszervezéséért és megvaló-
sításáért. Mindenki, aki ott volt 
ezen a rendezvényen, elégedetten 
távozott, és a tök mellett e sikeres 
rendezvényhez kapcsolódó emlé-
keket is hazavihette. A világító 
töklámpások még pár napig a vá-
rosba vezető körforgalmat díszí-
tették. A rekordkísérleten kívül 
ez az esemény a családdal, bará-
tokkal együtt töltött időről, egy 
olyan valamiről szólt, ami eddig 
még nem volt városunkban. 

Nagy öröm számomra, hogy 
ötletem megvalósult, és túlszár-
nyalta elképzeléseimet is, amit 
azoknak a csodálatos embereknek 
köszönhetek, aki közreműköd-
tek a szervezésben, és részt vet-
tek a megvalósításban, valamint 
önzetlenül segítettek. Ezért az 
egész szervezői csapat nevében 
köszönöm a következőknek: 
Diószeg Város, Diószegi Kol-
bászklub PT, Diószegi Városüze-
meltetési Vállalat/technikai szol-
gáltató, Diószegi Magán Szakkö-
zépiskola, Remmork sound and 
light, Ďurov dvor, Mraziarne, 
a.s. Sládkovičovo, Heba-zdra-
votnícke potreby, PS Aviation, 
Jamajka, Diószegi Szenior Klub, 
Mima Večerková, Veronika Ma-
ceková, Koloman Hrdlica, ifj. Vi-
liam Brunner, Anita Kubalcová, 
Helga Schreiberová, Krommer 
Lujza, Štefan Macek, Michaela 
Weiszová, Štefan és Peter Lauko, 
František Ruman, Juraj Sedmák, 
Erik Franko, Lili Kutaková, Flóra 
Szilvia Újová, Zuzana Rutland, 
Zuzana Leicht, Rudi Večerka, 
Terezka Scheinerová, Szabó Má-
ria, Mária Herczogová, Lórant 
Pokorný, a diószegi óvodások és 
óvónénik, valamint a Kuffner Ká-
roly AI és Óvoda mellett működő 
folklócsoport tagjai.

Andrea Mesárošová

  2. Szüreti mulatság

A Csemadok Diószegi 
Alapszervezetének vezetősége 
október első szombatján ismét 
szüreti mulatságra hívta meg 
a tagjait, valamint a város és 
a környék lakosait.  A Csema-
dok HSz elnökének, Srejner 
Attilának a köszöntője után 
a Morvay band húzta a talpalá-
valót. A kiadós parasztvacsora 
után a szerencsések értékes  
tomboladíjakkal is gazdagod-
hattak. Sajnos az őszi, „bete-
ges“ időszak rányomta a bé-
lyegét a résztvevők számára, 
ennek ellenére egy remek han-
gulatú mulatság volt, és ezt mi 

sem bizonyítja jobban, mint- 
hogy a legkitartóbbak a reggeli 
órákig ropták  a táncot. Köszön-
jük mindenkinek, aki bármilyen 
formában is segíti a munkánkat, 
és részt vett a mulatság szerve-
zésében és lebonyolításában. 
Tudjuk, hogy Diószegen nincs 
nagy hagyománya a szüretnek, 
de reméljük a szüreti mulatság-
nak sikerül hagyományt terem-
teni, és jövő ősszel újra elfo-
gadják a meghívásunkat. 

                         
  A Csemadok Diószegi 

Alapszervezetének  nevében
Michalek Szilvia
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ból való kamatoztatásával, 
illetve azoknak a kulturális, 
társadalmi és oktatási terüle-
teket érintő tevékenységekre 
való hatásával foglalkozott. 
A dél-morvaországi előadók 
városaik és régiójuk gazdag 
zsidó történelmének hazai és 
külföldi bemutatásából eredő 
gazdag tapasztalataikat adták 
át, azt, miként óvják meg és 
használják ki az egyes emlé-
keket, rendszeresen nagyon 
vonzó rendezvényeket szer-
veznek, de nyíltan beszéltek 
a felmerülő, megoldásra váró 
gondokról is. 

Mi, a konferencián a 

műemlékek kihasználásával 
kapcsolatos elképzeléseinket 
mutattuk be, melyek a Kuff-
ner család diószegi tevékeny-                             
ségével kapcsolatosak – a cu-                             
korgyár területén lévő pótal-
katrész raktárban létrehozan-
dó, a szlovákiai cukorgyár-
tással foglalkozó múzeum, a 
felújított park kihasználása, a 
közösségi központ kiépítése a 
magtárban, és a Kuffner-kas-                                                   
tély megmentése. E víziók 
megvalósítása határozottan 
nehéz feladat és hosszútáv-
futás, de legalább apró lépé-
sekkel a jó irányba haladunk.

Eva Sudová
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Kuffner Károly gyerekszemmel

Konferencia Břeclavban

A „Na věčnou paměť, 
Kuffnerovci na Moravě a na 
Slovensku/Örök emlékezetül, 
a Kuffnerek Morvaországban 
és Szlovákiában“ Interreg pro-
jekten belül, az Európai Regio-                                                         
nális Fejlesztési Alap  társfi-
nanszírozásával 2023. október 
12-én került sor a Břeclav 
központjában található gyö-
nyörűen felújított zsinagógá-
ban a „Marketing městských 
památkových rezervací v as-
pektu využití v cestovním 
ruchu“ elnevezésű konferen-
ciára.  Ezen a rendezvényen 

30 tagú delegáció képviselte 
Diószeget.

A konferencián Martina 
Grůzová, CCRJmK, Václav 
Prchal, MKS Třebíč, Mgr. 
Petra Korlaar, Mikulov al-
polgármesterének, PhDr. Ro-
man Malach, PhD., Muzeum 
Boskovicka, Eva Sudová, OZ 
Ponvagli, Sládkovičovo és 
PhDr. Alena Káňová, Břeclav 
előadása hangzott el.

A konferencia témája az 
egyes városok és régiók kul-
turális és történelmi örökségé-
nek idegenforgalmi szempont-

Október 23-án, 156 évvel 
ezelőtt indult be a termelés a 
diószegi cukorgyárban, ami-
nek vezetését két évvel később 
Kuffner Károly vette át. Ennek 
kapcsán az iskolai klub októbe-
ri nevelési-oktatási tervezetébe 

besoroltuk a „Kuffnerék váro-
sunkban“ elnevezésű témát, 
hogy a gyerekek megismer-
kedjenek  Kuffner Károllyal, 
új ismereteket szerezzenek 
róla, családjáról, és a város éle-
tére gyakorolt hatásáról. Ezen 

kívül, a tematikus nevelés ke-
retén belül, a gyerekek megis-
merkedtek a város „kuffneri“ 
épületeivel, a parkban lévő 
értékes fás szárú növényekkel, 
különböző anyagból kastélyt 
építettek, megtervezték a váro-
si parkot, és a téma csúcspont-
ját Kuffner Károly portréjának 
megalkotása jelentette, amihez 
különböző képzőművészeti 
anyagot és technikát használ-
tak. A gyerekek életkori sa-
játosságuknak megfelelően 
alkottak, de főleg nagy érdek-
lődés és igyekezet jellemezte 
munkájukat, amit az Inovatech 
előcsarnokában megrendezett 
kiállítással jutalmaztunk. A 

„Kuffner Károly gyerekszem-
mel“ című kiállítás két hétig 
tartott, a végén Katka Talamo-
nová, a városi könyvtárból, és 
Evka Sudová, a téma kiváló 
ismerője a portrék közül ki-
választotta az öt legjobbat és 
alkotóikat (Kira T., Valentinka 
B., Stellka B., Adamko M., 
Rafaelko H.) a „Diószeg hat 
nemzetiségének jeles képvi-
selői“ című könyvvel jutalma-
zott. Köszönjük Vierka Franto-
vának, hogy rendelkezésünkre 
bocsátotta a kiállítási területet, 
a látogatóknak pedig az érdek-
lődést. 

Mima Večerková, 
az iskolai klub vezetője
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Érmet nyert a Szlovákiai Nyugdíjasok Egyesületének 
Diószege Alapszervezete 

Redhaven a diószegi Kuffner Károly Alapiskolában

A Szlovákiai Nyugdíjasok 
Egyesületének (SzNYE) Ga-
lántai Járási Szervezete Kajal 
községgel közösen az FK Ka-
jal sportpályáján rendezte meg 
a „SzNyE Járási Sportnapját”. 
A diószegi 3 tagú csapatot si-
keresen képviselte Mária Mat-
lohová, aki a sodrófa-hajító 
versenyben aranyérmet nyert. 
A napos időt a járás nyugdí-
jasai jó hangulatban élvezhet-
ték. Farkas Lívia polgármester 
asszony a Kajali Nyugdíjas 
Klubbal együttműködve ki-
váló feltételeket biztosított 

úgy a sportoláshoz, mint a 
megvendégeléshez. Neki kö-                  
szönhetően egy szép őszi na-
pot élhettünk át. Jozef Bavúz, a 
SzNyE JSz-nek elnöke a járási 
tanáccsal és a járás valamelyik 
községével közösen minden 
évben rendszeresen megszer-
vezi a szeniorok sportnapját. 
Ez felhívás a szeniorok ré-                                                             
szére, hogy egészséges 
életmódot folytassanak. 

Pethő Terézia, 
a Szlovákiai Nyugdíjasok 

Egyesülete HA elnöke

2023. október 19-re a Szlo-
vák Kiskertészek Diószegi He-
lyi Szervezete vezetőségének 
tagjai, a Kuffner Károly Alapis-
kola vezetésével, a pedagógu-
sokkal és a tanulókkal a közel-

gő alma napja (2023.10.21.) 
alkalmából immáron negyedik 
alkalommal egy találkozót szer-
veztek, ahol a gyakorlatban is 
megmutattuk a gyerekeknek a 
gyümölcsfa ültetését. Az előző 

A Diószegi Szenior Klub tevékenységéről

Köszönet, tisztelet,  
megbecsülés

Fokozatosan, ahogy az év 
vége felé közeledünk, a Diósze-
gi Szenior Klubban leel-
lenőrizzük az évi tevékenységi 
tervezet teljesítését. Úgy gon-
dolom, elégedettek lehetünk, 
mivel már csak pár, nem meg-
valósult rendezvényünk van, 
melyeket decemberre tervez-
tünk be. Reméljük, hogy az 
előkészítési folyamatok állása 
alapján ezeket is sikerül meg-
valósítanunk. Azonban ezt az 
információt nem azért írom le, 

hogy dicsekedjek, hanem azért, 
mert őszinte szívvel szeretnék 
köszönetet mondani bará-        
tainknak, támogatóinknak, akik 
segítenek nekünk, akár anyagi-
lag, akár tárgyi támogatással, 
hogy terveink valóra válhassa-
nak. Támogatásukért és jóindu-
latukért szeretnénk köszönetet 
mondani, és kifejezni tiszte-
letünket és megbecsülésünket. 
Ők a következők, Diószegi 
Városi Hivatal, Diószegi Vá-
rosüzemeltetési Vállalat/Tech-
nikai Szolgáltató, Ing. Štefan 
Lauko, Bende Sándor, MVDr. 
Pavol Bartaloš,  Mgr. Viliam 

Brunner, ifj. Koloman Hrdlica, 
Peter Valo, František Ruman, 
Mgr. Halász Mária és Halász 
József, Andrejka Meszarošová, 
Alojz Horváth, Ing. Szabó An-
tal, Lakatos Károly, a Szlovák 
Horgász Szövetség Diószegi 
HSz, Silvia Mikušová. Egyút-
tal szeretnék köszönetet mon-
dani klubunk minden tagjának, 
akik az év folyamán különböző 
finomságokkal, nyalánkságok-              
kal támogattak minket, és sza-
badidejüket áldozták fel az 
egyes tervezett rendezvények 
megszervezéséhez. 

Tekintettel arra, hogy az 

év legszebb ünnepe közeledik, 
engedjék meg, hogy a szenior 
klub minden tagja nevében szép 
karácsonyi ünnepeket kívánjak. 
Érezzék át az ünnep adta sze-
retet erejét, a család értékét, 
hiszen a szeretet az egyetlen, 
amely boldoggá és jobbá tesz 
bennünket.

Egyúttal az új, 2024-es év-
ben kívánunk mindannyiuknak 
jó egészséget, sok boldogsá-
got, szeretetet és békességet 
családjuk körében. 

Ján Németh 
a Diószegi Szenior 

Klub elnöke

években, 2020-ban egy szilva-
fát - Čačanská lepotica fajtájút, 
2021-ben vilmos körtét, 2022-
ben pedig Fujia almát ültettünk. 
Ebben az évben a Redhaven 
őszibarackra esett a választás. 

A szeles idő ellenére a gyere-
kekkel sikerült az ültetés, és re-
méljük, hogy azon kívül, hogy 
ezek a fák gyümölcsöt hoznak 
(a szilván már ebben az évben 
is finom és jó minőségű termés 
volt), ilyen formában is sikerül 
a gyerekekbe beoltani a termé-
szet iránti szeretetet és viszonyt. 

Köszönjük az iskola ve-
zetésének a lehetőséget, hogy 
megoszthattuk ismereteinket és 
tapasztalatainkat a tanulókkal,, 
és meggyőződésünk, hogy ha 
csak két-három tanuló kezd el 
érdeklődni a kertészkedés iránt, 
akkor ennek az együttműködés- 
nek a jövőben is van értelme. 

Ján  Németh 
a SzKK DHSz elnöke
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Tisztelet városunk idős polgárainak

Október az idősek irán-
ti tisztelet hónapja, amely a 
szép kort megélő emberekről 
és megbecsülésükről szól, va-
gyis a szeretet és megbecsülés 
ünnepe. Hiszen az a dolgunk, 
hogy megtanuljuk és megta-
nítsuk a gyermekeinknek, 
a következő nemzedéknek, 
tisztelni az időseket.

Ennek a tiszteletnek a ki-
fejezése képpen rendezte meg, 
a járvány után újra, a váro-
si képviselő-testület mellett 

működő szociális és lakásügyi 
bizottság az idősek találkozó-
ját.

2023. október 21-én, vá-
rosunk közel száz 70 évesnél 
idősebb polgára jött el a főis-
kola éttermébe. Az ünnepséget 
a Polgári Ügyek Testületének 
tagja, Katona Edit nyitotta meg 
és vezette le.  A helyi alap-                                                        
iskolák tanulói verssel, dallal 
és táncokkal fejezték ki tisz-
teletüket a nagymamáknak és 
nagypapákat. A kultúrműsor 

A Diószegi Szenior Klub tevékenységéről

Fenyőkosztolányban pi-
hentünk

Mi, a Diószegi Szenior 
Klub tagjai úgy döntöttünk, 
hogy a 2023. szeptember 28-a 
és október 1-je közötti hétvégét 
pihenéssel a fenyőkosztolányi 
(Jedľove Kostoľany) egész-
ségközpontban töltjük el. 25 
tagunk vett részt az üdülésen, 
és bátran kijelenthetem, hogy 
nagyon élveztük a gyönyörű 
környezetet, a kiváló szállást 

és étkeztetést, a kedves és elő-
zékeny személyzetet, röviden, 
nagyon jól éreztük magunkat. 
Azon kívül, hogy pihentünk, ki-
használtuk azt a lehetőséget is, 
hogy a mobil választási urnák- 
ba leadhattuk a szavazatunkat, 
amit nagyon köszönünk a Fe-
nyőkosztolányi Községi Hiva-
talnak és a választási bizottság 
tagjainak, akik eljöttek hozzánk 
az egészégközpontba. Min-
den résztvevőnek köszönöm 
a közösen eltöltött kellemes és 

Szeniorok találkozója

2023. október 21-én, az 
idősek iránti tisztelet jeléül 
egy szép rendezvényen vet-
tünk    részt, melyet a Diószegi 
Városi Hivatal és a Diószegi 
Városi Önkormányzat mellett 
működő Szociális Bizottság 
rendezett az idősek tiszteletére.                                                   
Remélem, a szeniorok közül 
senki sem sértődik meg azon, 
ha a résztvevő idősek nevében 

után a város polgármestere 
Krommer Gábor mérnök úr, 
majd Alexandra Machanová, 
a szociális és lakásügyi bizott-                                            
ság elnöknője és Lengyelfa-
lusy Imre, a bizottság tagja 
köszöntötték az egybegyűl-
teket.  Lancz István mérnök, 
a Diószegi Városi Hivatal 
elöljárójának pohárköszöntőjét 
Talamon Edit és Oros Gizella 
szavalatai követték.  Az ünnep-
ség hivatalos része után a ven-
dégek elfogyasztották a frissí-

tőt és az esti órákig kellemesen 
elszórakoztak a Halás zenekar 
zenéje mellett.  Búcsúzáskor az 
ünnepeltek köszönetüket fejez-
ték ki ezért a szép délutánért. 
A város vezetősége köszöne-
tet mond mindazoknak, akik 
eljöttek erre az ünnepségre és 
tisztelettel gondol azokra, akik 
valamilyen oknál fogva nem 
tudtak részt venni ezen a talál-
kozón. Reméljük, hogy jövőre 
majd mindannyian újra talál-
kozhatunk! Minden idős pol-
gárunknak jó egészséget, tar-
talmas, aktív, szép éveket kívá-
nunk! Köszönet illeti a Polgári 
Ügyek Testületét, iskoláink pe-
dagógusait és tanulóit a  szép 
és változatos műsorért, a fel-
szolgálást bevállaló tanulókat, 
a Diószegi Technikai Szolgál-
tató munkatársait a segítségért, 
és az iskolai étkezdét a finom 
ebédért, mellyel hozzájárultak 
az ünnepség sikeréhez. 

 Michalek Szilvia
szociális referens

vidám pillanatokat, köszönöm 
mindazoknak, akik finomsá-
gokkal járultak hozzá a közös 
konyhánkhoz. Tibor Ondrej-
kovičnak, hogy harmonikajá-
tékával és vicceivel színesebbé 
tette üdülésünket. Még egyszer 
köszönöm az egészségközpont 
vezetésének és személyzetének 
a baráti hozzáállást, a Fermo 
cégnek a tökéletes és biztonsá-
gos szállítást. Remélem, hogy 
mindenki csak szép emlékként 
gondol vissza üdülésünkre, és 
bízom benne, hogy jövőre meg- 
ismételjük. 

köszönetet mondok minden-
kinek, aki e kedves rendez-                                                         
vény előkészítésében és szer-
vezésében részt vett. Nagy 
köszönet jár a kedves és biz-
tató köszöntőkért, melyekben 
az elismerés szavai hangzot-                                                                      
tak el irányunkban, az iskolák pe-
dagógusaink és tanulóinak a szép 
kultúrműsorért, Talamon Editnek 
és Oros Gizellának a magyar és 
szlovák nyelven elhangzó sza-
valatokért. Nem feledkezhetünk 
meg arról, hogy megköszönjük 
a Diószegi Városi Hivatalnak 
a kiváló és gazdag megvendége-
lést, és természetesen az ügyes 
szakácsnőknek, akik elkészítet-
ték az ételt, az ügyes lányoknak 
és fiúknak, akik felszolgálták azt. 
Természetesen a jó ételhez jó 
zene is jár, melyet Halás Marika 
és Jožko zenekara szolgáltatott. 
Remélem, hogy mindannyiunk 
nevében elmondhatom, hogy 
nagyon jól éreztük magunkat, 
és nagyra értékeljük azt, hogy 
a Diószegi VH nem feledkezik 
meg a városunkban élő szenioro-
król. Köszönjük!
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A Petőfi Sándor Alapiskola és Óvoda életéből

A szeptemberi iskolakezdés óta el-    
telt egy negyedév. A legutóbb arról tettünk 
jelentést, hogy beindultak az iskolai szak- 
körök – a sakk, a matematika, az illemtan, 
a szlovák, a biológia, az iskolai újság, 
a néptánc, a modern táncok és a turisztika. 
Ez utóbbin belül pedig készülünk idei első 
túránkra. Azóta már a második túrán is túl 
vagyunk, de lássuk, mi mindennel töltöt-
tük a tanításon kívüli időnket szeptember 
vége óta. Mint minden évben, októberben 
egy előadással és gyertyagyújtással emlé-
keztünk  az „aradi tizenhármakra“; az idő-
sek világnapja alkalmából pedig egy rövid 
műsort készítettünk, amelyet az iskola 
éttermében összegyűltek örömére adtunk 
elő. A volt diószegi lakosokra emlékeztünk 
a temetőben a Kitelepítettek emlékművé-
nél, a szavalat és az énekek után mécse-
seket gyújtottunk azok emlékére, akiknek 
nem adatott meg, hogy életük végeztével 
szülőföldjükön találjanak nyughelyet. 
Fontosnak tartjuk, hogy gyermekeink maj-
dan az alapiskolát elhagyva se feledkezze-
nek el az emléknapokról, hiszen ezek az 
események elsősorban a mások iránti tisz-
teletre figyelmeztetnek, és a jövőre nézve 
nagy jellemformáló erővel bírnak. Hiszen 
aki tisztelettel van mások iránt, és levon-
ja a következtetést a múlt történéseiből, 
az könnyebben talál rá a helyes útra a ké-
sőbbiek során. Gyermekeink számára per-
sze sokkal szórakoztatóbb egy-egy filmve-
títés vagy színházi előadás, pedig ezek a 
programok is a tudásszerzésre irányulnak. 
A fényképezéssel egybekötött filmvetítés 
a kupola alakú vetítővászonra varázslatos 
élményt nyújtott a kicsik és nagyok szá-
mára egyaránt. A kisebbek a kis vakond 
segítségével ismerkedtek a bolygókkal 
és a csillagokkal, a nagyobbak pedig az 
ökoszisztémák fontosságáról néztek meg 
egy panoráma-vetítésű filmet. A színházi 
élményért egészen Komáromig utaztunk. 
A Komáromi Jókai Színházban a diákok 
Az örökség című darabot nézték meg, 
amely a jelenkor problémáival foglalkozva 
mélyen elgondolkodtatta a nézőközönsé-
get. Idén is megszervezésre került a már 
hagyományos „egészséges életmód hete“. 

Minden nap más-más színű ruhát ölt-
ve magunkra, játékokkal, előadásokkal, 
különböző aktivitásokkal próbáltuk felhív-
ni a figyelmet egy-egy egészséges dologra: 
a mozgásra, a gyümölcs- és zöldségfo-
gyasztásra, a víz szerepére az életünkben. 
És igen, túráztunk is. Szeptember vége óta 
már két alkalommal. Az első alkalommal 
Zólyomban jártunk. Ellátogattuk a zólyo-
mi várba, megtekintettük Balassi Bálint 
szülőhelyét, majd elindultunk a Jávoros—
hegység  (Javorina) csúcsán található, az 
egykori királyi vármegyéül szolgáló Pusz-
tavárba, amely Európa legnagyobb kiterje-
désű várromai közé sorolható. A második 
túra helyszíne Terhely (Terchová), amely 
a kissé igényesebb útvonal ellenére is sok 
élményt nyújtott gyerekeknek, szülők-
nek, nagyszülőknek egyaránt. Nem csoda: 
a vadregényes táj, a keskeny szurdokok, 
a pallókon megközelíthető csodálatos he-
lyek felejthetetlen emlékeket biztosítottak 
a túrára vállalkozók számára. Az elmúlt 
idő alatt volt még egy múzeumlátogatás is 
a Galántai Honismereti Múzeumban. Ne 
gondoljunk azonban valamiféle hagyomá-
nyos múzeumi sétára, a gyerekek ugyanis 
egy délelőttre saját maguk váltak a mézes-
kalács-készítés kis mestereivé, s amellett, 
hogy mintákat rajzoltak az elkészített mé-
zeskalácsokra, megismerhették a karácso-
nyi készülődéshez köthető népi hagyomá-
nyokat is. Tanulóink körében nagy sikere 
volt a számítógépes biztonságról szóló 

előadásnak, amelynek során a gyerekek 
hasznos dolgokat tudtak meg az interne-
tezés és a mobiltelefon-használat veszé-
lyeiről. Az előadás során a gyerekek több 
tucat kérdést tettek fel, és meglepetten 
állapították meg, hogy bizony nem gon-
dolták volna, hogy internetezés közben 
mennyi veszély leselkedik rájuk. Hogy 
képek és video-felvételek nemcsak akkor 
készülhetnek róluk, ha erről nekik is van 
tudomásuk, s hogy mindeközben könnyen 
válhatnak akár áldozatokká is. Tanácsokat 
kaptak, hogy hogyan lehet megelőzni vagy 
elkerülni a problémákat, illetve mi a teen-

dő, ha már megtörtént a baj. És a sok ak-
tivitás, program mellett lassan itt a tanul-
mányi versenyek ideje. Lezajlott a Kincs-  
kereső – a helyi értékeket kutató diákok 
országos versenye, amelyen Hrotko Domi-
nika és Lax Ármin 6. osztályos tanulóink 
a Szakrális helyek és emlékművek Kis-
mácsédon című munkájukkal ezüstsávos 
minősítésben részesültek. A megmérette-
tést hamarosan követik a matematikai ver-
senyek, a szavalóversenyek, iskolánkban 
megrendezzük a regionális sakkversenyt, 
és így tovább folytatódik majd az esemé-
nyek sora, amelyekből iskolánk tanulói is 
minden bizonnyal kiveszik majd a részü-
ket.

Takács Katalin
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hivatalosan a Kuffner Károly Alapiskola 
céhének tagjai lettek. 

A segítséget nyújtóknak, valamint 
a kiváló szülőknek, pedagógusoknak és 
iskolánk tanulóinak köszönhetően, ismét 
megtarthattuk a „Pénzmentes övezet“ 
elnevezésű akciót. A gyermeki örömből 
igazán bőven kijutott. Nagy öröm, hogy 
ennek a rendezvénynek köszönhetően ta-
nulóinkat a fenntarthatóság és a segítség-
nyújtás felé vezethetjük. Ezúton köszönjük 
mindazoknak, akik ebbe a rendezvény-                                                                                  
be bekapcsolódtak.

Ebben az évben ismét megtartottuk 
a sakkversenyt, melyet a 9.B osztály tanu-
lói - M. Kopas, E. Kajan, M. Gál, K.Kuki, 
A. Jančo szerveztek meg L. Vargová osz-
tályfőnökkel együttműködve. Az egész 
napos versenyt megérdemelten J. Vonder-
ka, az 5.B osztály tanulója nyerte meg, a 
2. helyen M. Gál végzett a 9.B-ből, a 3. 
helyet szintén a 9.B tanulója, E. Kajan 
szerezte meg. 

A technikai olimpiász járási fordulóján 
tanulóink is részt vettek. Az A kategóriá-
ban E. Kajan és M. Gál képviselt minket, 
akik a szép 3. helyet szerezték meg. A B 
kategóriában sikeresen szerepelt A. Brezi-
na. Ügyes versenyzőinknek szívből gratu-
lálunk.

Az iskola vezetése
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A Kuffner károly Alapiskola életéből

Ebben a tanévben iskolánk megpróbál 
bekapcsolódni az ERASMUS+ program-
ba, melynek célja felhívni a figyelmet Eu-
rópa kulturális sokszínűségére, és lehető-
séget adni a tanulás különböző formáira. 
Ebből az alkalomból meghívtuk a szeredi 
Vojtech Mihálik Gimnázium diákjait és 
pedagógusát, Alžbeta Tabačkovát, akik 
már maguk mögött tudhatják az Eras-
mus+ program általi cserelátogatásokat. 
Örülünk annak, hogy tapasztalataikat és 
élményeiket megosztották tanulóinkkal, 
a pedagógusokkal és a szülőkkel.  Meg-
mutatták a különböző országokban ab-
szolvált cserelátogatások során, illetve az 
iskolájukba látogató külföldi diákok láto-
gatásáról készült fényképeket, elmondták 
hogy zajlanak az egyes mobilitások, a ta-
nulók részére versenyt készítettek a Ka-
hoot programban, a győzteseknek emlékül 
az Erasmus program keretén belül aján-
dékot adtak át. Köszönjünk nekik a ránk 
szánt időt és energiát. 

„Az ősz szépségei nyomán“ elneve- 
zést viseli a minden évben Pusztafödémes-                                                                             
ről Újhelyen át Diószegre vezető túránk, 
melyet Macura úr emlékének ajánlottunk 
fel, aki hosszú éveken keresztül e túra 
szervezője volt. Ezt a hagyományt isko-
lánkban a szabadidős tevékenységek koor-                                                                                             
dinátora, Petra Šimková viszi tovább a Lu-
cia Vargová vezette „Výletník“ szakkörrel 
együttműködve, amely számos kirándulá-
si lehetőséget kínál fel az érdeklődő tanu-
lóknak. Ebben az évben egy 52 fős nagy 
csapattal indultunk el, melyet Újhelyen 
egy kis játékkal és szabadtéri sütögetés-
sel kötöttünk egybe. Az idő szép volt, és 
a szép napsütéses napot teljes mértékben 
kiélvezhettük. Köszönjük a diószegi kör-
zeti rendőrőrsnek, hogy biztosította a főú-
ton való biztonságos átkelésünket. 

Az idősek hónapja alkalmából elláto-
gattunk az Antonius Szenior Központba. 
Az idősek részére a gyerekek tanítóikkal 
dalokból, versekből, táncokból álló 

műsort állítottak össze, és „Alakítsuk ki 
városunkat és címerünket“ megnevezéssel 
egy kreatív játékot is játszottak.

Az őshonos almafajták napját a brit 
Apple Day inspirálta, melyet 1991-től ün-
nepelnek. Ez a nap az almák és almáskertek 
ünnepe. Ezt a napot mi is friss almák kós-
tolásával, különböző tematikai tevékeny-                                                                                         
séggel, és a J. Németh vezette Szlovák Kis-
kertészek Diószegi Helyi Szervezetének 
köszönhetően egy következő gyümölcs-                                                                                       
fa – idén őszibarack, elültetésével ünne-
peltük meg. Hálásak vagyunk a SzKK 
HSz tagjainak ezért a lehetőségért. 

Elsőssé válni nagy dolog, ezért eb-
ben az évben, november 8-án egy rend-
kívüli esemény részesei lehettünk – az 
1. évfolyam tanulóinak iskolássá való 
avatásáé. Mint az előző években, idén is 
az elsősök feladata az volt, hogy megmu-
tassák, mi mindent sikerült az iskolában 
eltöltött rövid idő alatt megtanulniuk. Az 
elsősök fogadalomtétele után, amelyben 
fogadalmat tettek tanítóiknak és szüleik-

nek, hogy felelősségteljesen teljesítik fe-
ladataikat, bölcsen használják a szavakat, 
segítenek egymásnak, bátrak és türelme-
sek lesznek, az 1.A, 1.B és 1.C tanulói is 
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Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2023. 10. 26-án megtartott 8. rendkívüli üléséről 

A háztartási hulladék utáni illeték emelését 
nem kerülhetjük el Meghívó

A hulladékgyűjtés manapság a leg-
megterhelőbb dolgok közé tartozik, me-
lyekkel az önkormányzatoknak harcolniuk 
kell. Ez a probléma nem kerüli el váro-
sunkat sem. Ugyan Diószegen a hulladék 
újrahasznosításának mértéke meghaladja 
a 60 %-ot, és ezáltal alacsonyabb illetéket 
fizetünk egy tonna hulladék lerakásáért, 
de a háztartási hulladék utáni illeték eme-
lése minket sem kerül el. 

Néhányan közülünk tévesen azt gon-
dolják, hogy a háztartási hulladék utáni 
helyi illeték csak a hulladék elszállítását 
és lerakását foglalja magába. Hogy is 
van ez a valóságban? Ez az illeték sokkal 
többet takar. Éspedig: a hulladékgyűjtést 
(háztartási, osztályozott és konyhai), an-
nak lerakását, a gyűjtőudvarban való osz-
tályozását, az illegális lerakatok likvidálá-
sát, a város, a városi temetők tisztítását, és 
nem utolsósorban a gyűjtőudvar működ-
tetését. A hulladék azon része, amely 
számunkra nem felhasználható, a hulla-
déklerakatra kerül. A jövőben ehhez még 
társul az új törvény is, mely szerint 2025. 
01.1-jétől nem lesz lehetséges a vegyes 
háztartási hulladék elhelyezése a hulla-
déklerakaton anélkül, hogy ne kerüljön 
kezelés alá. Magát a kezelés módját a jogi 
előírás nem határozza meg, de meghatá-
rozza azokat a paramétereket, amelyeknek 
a hulladék meg kell, hogy feleljen, mielőtt 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:
az ülés programját;

• a város 2023-as évi költségvetésének 5. 
sz. módosítását 294 982 € a bevételi és 
kiadási oldalon;

• kérvény benyújtását a „Rekonštrukcia a 
modernizácia Základnej školy v meste 
Sládkovičovo/Diószegi alapiskola re-
konštrukciója és modernizációja“ pro-
jekt támogatására, a társfinanszírozás és 
a technikai dokumentáció előkészítésé-
nek biztosítását;

• kérvény benyújtását a „Zníženie energe-
tickej náročnosti 18 triednej ZŠ Sládko-
vičovo/A 18 osztályos diószegi alapis-
kola energia igényének csökkentése“ 
projektre 98 481,35 € összegben ÁFA 
nélkül, a projekt társfinaszírozára 5 %, 
és a projekt megvalósítása folyamán 
keletkezett jogosult kiadások kifizeté-
sét; 

• kérvény benyújtását a „Zníženie ener-
getickej náročnosti Vodárenskej spo-
ločnosti Sládkovičovo spol. s r. o./ 

A Diószegi Vízügyi Társaság Kft. ener-
gia igényének csökkentése“ projektre 
99 900 € összegben ÁFA nélkül, a pro-
jekt társfinaszírozára 5 %,  és a projekt 
megvalósítása folyamán keletkezett jo-
gosult kiadások kifizetését; 

• a Diószegi Rendelőközpontban lévő 
124 m2 területű nem lakáscélú helyisé-
gek bérbeadásáról szóló bérleti szerző-
dést a DOXI s.r.o. céggel 4115,52 €/év 
összegben

• a TP Stavby s.r.o. cég kérelmét, a város 
tulajdonában lévő telek hosszútávú bér-
lésére, nyilvános parkolóhelyek kialakí-
tása céljából;

• 3 szobás bérlakás kiutalását Katarína Sz 
és Imrich Sz. után Silvia V.-nek;

• 2 szobás bérlakás kiutalását Siliva V 
után Alexander K.-nak;

• 2 szobás bérlakás kiutalását Arpád H. 
után Monka H.-nak;

• 1 szobás bérlakás kiutalását Monika H. 
után Arpád H.-nak;

• 1 szobás bérlakás kiutalását Ladislav K. 
után Diana M.-nek;

• Dologi teherről szóló előszerződés 
megkötését a Green Way Infrastructure 
s.r.o. céggel.

A városi képviselő-testület tudomásul 
vette:

• A polgármesternek a folyamatban lévő 
projektekről és a következő projektek 
előkészítséről szóló tájkoztatását.

A városi képviselő-testület nem hagyta 
jóvá:

• A város feleslegessé vált vagyonának 
eladását különleges elbírálás alapján 
MVDr. Pavol Bartalošnak. 

A jegyzőkönyv teljes terjedelmében megta-
lálható a www.sladkovicovo.sk címen.

a hulladéklerakaton elhelyezésre kerül.
A fentiekből következik, hogy a „mi 

vegyes háztartási hulladékunknak“ is va-
lamilyen kezelésen kell átmennie. A keze-
lésre a hulladéktelepeken kerül sor. A gond 
azonban abban van, hogy nem minden te-
lep rendelkezik ilyen mechanizmusokkal, 
és így van ez azon a telepen is, ahova mi 
szállítjuk el hulladékunkat. 

Sajnos, az a hulladéklerakat, amely 
Diószeghez a legközelebb van, vagyis 
a feketenyéki hulladéklerakat, már az év 
végén bezár. Ez a technikai szolgáltató ré-
szére azt jelenti, hogy a vegyes háztartási 
hulladékot messzebbre kell elszállítani. 
Ezáltal emelkednek a kilométerköltségek, 
hozzájön még az útdíj, és emelkedik a hul-
ladéknak a hulladéklerakaton való tárolási 
díja kb. 27 €/tonna összegben. 

A jövő évben minden diószegi lakos-
nak számolnia kell a háztartási hulladék 
utáni helyi illeték emelésével. Reméljük, 
hogy a hulladék kezelésével és tárolásával 
kapcsolatos helyzet megoldódik, és idővel 
anyagi szempontból a lakosok számára 
kedvezővé válik. 

Ifj. Viliam Brunner
a Diószegi Városüzemeltetési Vállalat 

igazgatója

A Diószegi Petőfi Sándor 
Alapiskola és Óvoda mellett 

működő Szlovákiai 
Magyar Szülők Szövetsége 

szeretettel meghívja Önt 
és kedves családját 

a 2024. január 27-én (szombaton), 
19 órakor kezdődő 

JUBILEUMI 
70. SZÜLŐI BÁLRA 

a diószegi főiskola éttermébe.
A belépődíj 35€ (üdvözlőital, ape-
ritif, pogácsa, 2 vacsora, sütemé-

nyek, kávé, tea, gyümölcs)
Zene: TOMMY BAND és DJ 

GYŐRI PÉTER
A támogatói jegyek ára: 10€ és 20€

Jegyek elővételben kaphatók 
2024. január 20-ig az iskola 

igazgatóságán, és Kováč Piroska 
élelmiszerüzletében. 
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Egy picivel szebb karácsony

Így, karácsony előtt Munkaajánlat

A karácsony előtti időszak, illetve 
maga a karácsony mindig is az év leg-
szebb időszaka volt és lesz is. Mindenki 
más-más módon éli át, de valami mind- 
annyiukban közös – igyekeznek segíteni 
és örömet adni másoknak, jószívűek és 
szolidárisak. És a mi városunkban is si-
került sokaknak örömet okozni. Az Ino-
vatech előtt álló fa betlehem állatokkal 
egészült ki és tető alá került, mindezt 
Oros Vincének, Veronika Surakovának 
és Drahomír Horváthnak köszönhetően, 
amit szívből köszönünk. A feldíszített ka-
rácsonyfával és adventi koszorúval, amit 
minden évben a Inovatechben dolgozó 
lányok készítenek a technikai szolgál-
tató munkatársaival közösen, egy töké-
letes karácsonyi hangulatot ad. A kör-
forgalmat viszont a környék egyik leg-                                                                  
nagyobb adventi koszorúja díszíti, mely-                                                                                

nek feldíszítésében városunk lakosai is 
részt vettek. Mindenki, akinek módjában 
állt, karácsonyi díszeket ajánlott fel. 
A közösen feldíszített adventi koszorú 
ötletével Andrea Mésárošová állt elő, ma-
gában a megvalósításban a VÖ képviselői, 
Lengyelfalusy Imre, Peter Horník és ifj. 
Koloman Hrdlica, valamint Miroslava Ve-
čerková, Paula Lachatová és mások vettek 
részt, amit szívből köszönünk nekik.

A város feldíszítésében nagy érdeme 
van a Diószegi Városüzemeltetési Vál-
lalatnak/technikai szolgáltatónak, amely 
minden évben hozzájárul városunk szebbé 
tételéhez. A közös erőnek és összefogás-
nak köszönhetően városunkban egy pici-
vel szebb a karácsony, amiért mindenki-
nek nagy köszönet jár. 

Zuzana Červenková

nem kapott, mert ez a mondat maga a fény, 
amelynek ereje több mint kétezer év múl-
tán sem halványul. 

Hiába tűzték a futuristák a 20. század 
elején zászlajukra híres jelmondatukat, 
miszerint a rombolás is alkotás – mi azért 
tudjuk: a rombolás csak rombolás marad. 
Hiába halljuk nap mint nap a fegyverszál-
lítás szükségességéről szóló híreket, azért 
mi tudjuk, hogy fegyverrel csak ölni lehet, 
és nem békét csinálni! Ezért is érezzük sa-
játunknak a karácsony ünnepét, amelynek 
üzenete a tisztaságával vonzza maga köré 
az embereket: a szeretet, az összetartozás, 
az egymásért való felelősség fényével. 
Olyan üzenet ez, amely önmagunk és 
mások szeretetét hirdeti! A felismerteté-
se annak, hogy aki önmagát szereti, aki 
önmagával békében van, az tud segíteni 

másokon, az tud megnyugtató döntéseket 
hozni. Megtartani, amit megtartani kell – 
és lépni, amikor lépni kell.

Ismét várjuk a karácsony csodáját. S 
mivel a csoda nem a drága ajándékokban, 
hanem az őszinteségben, a szívből jövő 
szavakban, apró meglepetésekben rejlik, 
ezért mi is szeretnénk a magunk módján 
minden családot megajándékozni egy 
diószegi naptárral, hogy egész évben a 
hasznos információkat keresve gondol-
janak rá Önök is, hogy kölcsönösen fon-
tosak vagyunk egymásnak.

Áldott, meghitt karácsonyi ünnepe-
ket és egészséget, kiegyensúlyozottságot 
hozó boldog új évet kívánok!

Krommer Gábor
polgármester

ÉPÍTÉSÜGYI OSZTÁLY
 REFERENSE

                                                                                                                      
Diószeg Város az építésügyi osz-

tály önálló referensi pozíciójába ál-
landó munkaaviszonyba munkatársat 
keres.  

Feltételek:
• min. érettségivel végződő építészeti 

irányultságú középiskolai végzett-
ség 

• a közigazgatási jogot érintő általáno-
san kötelező érvényű jogszabályok 
és az építésügyi törvények ismerete

• min. 3 év gyakorlat az adott szak-
területen

• számítógépes ismeretek: MS Of-
fice – haladó szint, statisztikai és 
adatbáziskezelő programok – aktív 
használat, grafikai programok –    
alapismeret, internet – haladó szint

• aktív angol nyelvismeret, egyéb ide-
gen nyelvek ismerete előny

Bérezés: a közérdekű munkát végző 
közalkalmazottak fizetési besorolá-
sáról szóló 553/2003 sz. törvény ér-
telmében.

Belépés: megegyezés alapján

A munkaköri leírással, mun-
kakörből kifolyó jogkörrel és felelős-
séggel kapcsolatos további informá-
ciók a www.sladkovicovo.sk hon-
lapon találhatók.                                                                        

                                                                                                                                             
Az érdeklődők írásbeli kérvé-

nyüket és önéletrajzukat e-mailben 
a sladkovicovo@sladkovicovo.sk   
címre küldhetik.

FORDÍTÓ

Diószeg Város fordítót keres a 
Život v Sládkovičove/Diószegi Élet 
c. városi tájékoztató lap cikkeinek 
magyar nyelvből, ill. magyar nyelvre 
való fordítására. 

Bővebb információk Zuzana Čer-
venkovánál a 0901 704 410 telefon-
számon.

VÁROSI KRÓNIKÁS

Diószeg Város városi krónikást 
keres, aki szlovák és magyar nyelven, 
elektronikus módon jegyzi le a város-
sal kapcsolatos jelentős eseményeket. 

Bővebb információk Zuzana Čer-
venkovánál a 0901 704 410 telefon-
számon.



DIÓSZEGI ÉLET
tájékoztató lap
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MEGHÍVÓKÍgy, karácsony előtt

2023.12.30., 10.00 órától az összevont 
iskola tornatermében
Emil Dovalovszkí Asztalitenisz 
Emléktorna
Regisztráció 9.00 órától

2024.1.18., 18.00 órától az Inovatechben
Újévi Gála - Operettől a kabaréig
Belépti díj: 16 €. 
Jegyelővétel az Inovatech recepcióján 

2024.1.25, 18.30 órától az Inovatechben
Windsori víg nők – vígjáték
Belépti díj: elővételben 17€, 
a helyszínen 18€                                                     
Jegyelővétel a maxiticketen keresztül és 
az Inovatech recepcióján 

2024.1.27., 19.00 órától a főiskola 
éttermében a Petőfi S. AI és Óvoda Szülői 
Tanácsa által szervezett 
Jubileumi 70. Szülői Bál
Zene: TOMMY BAND és DJ Győri Péter
Belépti díj: 35 € 
Támogatói jegyek: 10€ és 20€
Jegyelővétel az iskola igazgatóságán, 
vagy a Hviezdoslav utcán, Kováč Piroska 
élelmiszerüzletében. 

2024.2.9., 18.00 órától az Inovatechben
A szerelem kútja – musical
Belépti díj: 18€
Jegyelővétel a maxiticketen keresztül és 
az Inovatech recepcióján 

2024.2.24., 19.00 órától a főiskola 
éttermében
XVI. Tűzoltó Bál
Zene: Gin Tonic zenekar
Belépti díj: 35 € (vacsora, kávé, gyümölcs, 
édes és sós sütemény, káposztaleves)
Jegyelővétel Roman Sablernál, 
t.sz.: 0903 214 325

Elfáradtunk. Sok volt a munka, az 
elvégzendő feladat. Megküzdöttünk be-
tegségekkel, kihívásokkal, s most eljött 
az ideje, hogy magunkba nézve mérleget 
vonjunk. Nyugodt vagyok. Nyugodt, mert 
tiszta lélekkel, felemelt fővel várhatom a 
karácsonyt. Úgy érzem, megtettem min-
dent, amit megtehettem, ami erőmből, 
tudásomból tellett. Ezért az érzésért most 
köszönetet szeretnék mondani a városi hi-
vatal minden alkalmazottjának és a kép- 
viselőtestület tagjainak, mindazoknak, 
akik az év folyamán mellettem álltak, akik 
szintén felismerték, hogy csak összefogás-
sal, vállvetve tudunk eredményeket elérni, 
harcolni városunk polgárainak érdekeiért. 

Ha visszanézek az eltelt évre, annak 
ellenére, hogy több puskaporos hordó 
mellett teltek a napjaink – mert a szomszé-
dunkban dúló ukrán-orosz háborúnak még 
mindig nincs vége, sőt az izraeli-palesztin 
háború következményeit is érezni fogjuk, 
a gazdasági válság pedig még mindig 
gyűrűzik –, Diószeg városa mégsem to-
porgott egy helyben, hanem előrelépett. 

Emberi kötelességünket, a segítség- 
nyújtást, mégis mindenek elé helyez-
tük, ennek köszönhetően sikerült pénzt 
szereznünk az ukrajnai menekültek felé 
nyújtott szolidaritásunkért, amelyet a te-
lepülésünk szolgáltatásainak fejlesztésére 
költhettünk. Az idei terveinket sorra  meg-
valósítottuk: felépítettünk egy új óvodát, 
kialakítottunk egy integrált egészségügyi 
szolgáltatásokat biztosító központot, 
a fiataloknak átadtunk egy új skate-                      
board-pályát, meglévő iskolánkra meg-                                                                            
újuló energiaforrásokat felhasználó nap-
kollektoros technológiát telepítettünk, 
sőt egy nemzetközi Interreg pályázat 
keretén belül a morvaországi Břeclav 
várossal közösen a Kuffner család ké-
sői utókorra hagyott örökségét is fenn-
tarthatjuk, hiszen ennek a pályázatnak 
köszönhetően megújulhatott városunk 
régi parkja a kastély mellett. Ezek a több 
százezer, illetve millió eurót meghaladó 
beruházásaink, de ezenfelül több tízezer 

eurós pályázatot is megírtunk, megvalósí-
tottunk, aminek eredményeképp, jó gazda 
módjára, a meglévő értékeink állagát 
megőrizhetjük, javíthatjuk, fejleszthetjük. 
(A részletek iránt érdeklődők figyelmébe 
ajánlom honlapunkat, ahol minden  törté-
nésről tájékoztatjuk Önöket!) 

Szeretném azonban, ha a mai írásom 
csak részben szólna a számadásról, mert 
így, karácsony előtt,  már én is inkább ün-
neplőbe öltöztetném a lelkemet!

Az emberélet útjának felén ugyanis 
egyre gyakrabban elgondolkodom azon, 
vajon valóban elégedett lehetek-e az eddig 
felsoroltakkal… Gazdasági eredmények, 
anyagi sikerek…

Gyakran szoktuk idézni II. János 
Pál pápa kijelentését, miszerint „Egyet-
len ember többet ér, mint a világ minden 
kincse.“ Ezért segítjük egymást. Jól tu-
dom, a kinyújtott kezet el kell fogadni, 
nem támaszkodhatunk mindig csak saját 
magunkra – de ehhez mindkét fél részé-
ről az önzés feladására, belső démonaink 
leküzdésére van szükség! A kinyújtott kéz 
erőt ad a segíteni akarónak, és megbecsü-
lést annak, aki felé kinyújtjuk a kezünket. 
Ám az adás és az elfogadás méltóságát is 
meg kell tanulni, s mindkettőt csak tiszta 
lelkülettel lehet megtenni. Az adventi fel-
készülés erre is figyelmeztet bennünket. 

Mert jó, hogy nekünk, keresztények-
nek, van karácsonyunk. Egy olyan ün-
nep, amely összegzésekre késztet, amely 
a szeretet jegyében fogant. Jézus Krisztus 
születésnapja. Hálásak vagyunk, hogy 
volt egy ember, aki az életével váltott 
meg mindenkit, elterjesztve a világon 
az üzenetet, hogy mindannyian egy test, 
egy vér vagyunk (lám, ez esetben milyen 
csodás misztikumra utal a magyar nyelv 
„testvér” szava), tehát felelősek vagyunk 
egymásért, szeretnünk kell egymást. Jézus 
a korábbi mózesi „Szemet szemért, fogat 
fogért…” elvvel szemben olyan tanítással 
állt az emberiség elé, miszerint „Szeresd 
felebarátodat, mint önmagadat!” Ennél 
nagyobb ajándékot az emberiség még 


